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Нови ограничения в столицата
Мерките срещу коронавируса, които влизат в сила от днес, са

частични и не забраняват всички дейности. Бизнесът обаче пак е
недоволен, а лекари настояват за пълен локдаун в столицата.
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БСП с №33 на изборите,
Радев-Йотова - с №6

Коалиция “БСП за
България” ще се яви на
предсрочния парламента-
рен вот с номер 33 в бюле-
тината, а Румен Радев и
Илияна Йотова ще бъдат с
номер 6. Подредбата на
партиите и коалициите

беше изтеглена чрез жре-
бий в ЦИК. 24 са кандидат-
президентските двойки, ко-
ито влизат в надпреварата
за “Дондуков” 2. 12 от тях
са  издигнати от инициатив-
ни комитети, а останалите
са партийни кандидатури.

Социолозите отчитат повишаване на доверието в левицата

Не съм добър в нумеро-
логията, но по-важното е,
че социолозите отчитат по-
вишаване на доверието в
БСП, заяви Христо Прода-
нов. Ще направим всичко
възможно по време на кам-
панията, за да станем първа

политическа сила, подчер-
та той. Ще продължаваме
да говорим с гласа на бълга-
рите, както през последни-
те четири години, заяви
Илияна Йотова.

ладите са бъдещето на Бълга-
рия. Нали? Потресаващ репортаж
показа БНТ - питаха с микрофон
младежи по улиците на София
какво избираме на 14 ноември.
Двама знаеха. Останалите масо-
во пуснаха откровението, че ще
избираме правителство! Или май
че президент и правителство, а?
И кого познават сред палитрата
снимки на кандидати за “Донду-
ков” 2?  Почти всички жизнера-
достно посочиха с пръст: Луна!
Едно момче се замисли над ня-
каква снимка - “Тоя съм го виж-
дал, ама не помня как се казва”.
А върхът бяха момче и момиче,
студенти в Софийския универси-
тет. В пълно недоумение гледаха
снимката на ректора си и, като ги
попитаха “Виждали ли сте този
човек?”, вдигнаха рамене: “Не го
познаваме”.

Ето това е бъдещето. А иначе
24 двойки кандидати цял месец ще
се пънат да ни обясняват кой пове-
че мисли за народа, кой е по-голям
ангел или по-голям мръсник - спо-
ред гледната точка. Разбирате ли,
че младите българи в масовия им
вариант това изобщо, ама изобщо
не ги интересува. Не четат и не
гледат новини, с досада превключ-
ват канала, когато “някакви хора
дискутират “нещо”. Това е поколе-
нието след 30 години преход към
нищото. Граждански позиции ли?
Луна - и дотам.
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Гешев

си иска

колите

от Бюрото
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Лидерите на КНСБ Пламен Димитров и на “Подкрепа” Димитър Манолов връчиха на вицепремиера
Атанас Пеканов подписка за спасяването на енергийния комплекс “Марица Изток”. Правителството
ще предложи през 2040 г. да се откажем от въглищата
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90-годишен

актьор

полетя

в космоса

Велиана ХРИСТОВА

Боже, пази
България от
обединители
на нацията!

Капиталът
кожата си мени,
но нрава - не!

Българите в
РС Македония
искат твърдост
от София

СНИМКА БГНЕС
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Нови мерки срещу КОВИД
от днес в София
За пълен локдаун в столицата настояват общопрактикуващите лекари

Съветът за електрон-
ни медии (СЕМ) допусна
само трима от кандидати-
те за генерален директор
на БНР до финалния етап
на конкурса. На изслуш-
ване ще се явят Милен
Митев, Митко Димитров
и Иво Тодоров. Жени
Гаджалова и Светослав
Костов, които вече бяха
изслушвани на предходни
конкурси, а Костов дори
за кратко оглавяваше ра-

8 села от община Мадан
протестират срещу спрян път

Само трима останаха
в битката за шеф на БНР

Маданските села Леска, Върбина,
Студена, Боровина, Букова поляна, Бу-
ково, Галище и Вехтино протестират
срещу започнат и спрян ремонт на ос-
новен път. Те иницираха подписка, ко-
ято от началото на месеца е подкрепе-
на от 985 човека. Хората искат да
продължи строителството на 2-кило-
метровия участък по основния път от
Смолян за Кърджали. На места пътят
е с изровена асфалтова настилка, а на
други изцяло липсва.

Местните са изпратили жалба до АПИ
и МРРБ, в която предупреждават, че ако

проблемът не бъде решен в спешен по-
рядък, ще предприемат протестни дейст-
вия на 22 октомври и ще блокират
кръстовището на пътя Смолян-Кърджа-
ли, Мадан, Рудозем в района на разклона
на “Черна”. В документа се посочва, че
за нередностите при рехабилитацията на
отсечката сигнали са подавани неедно-
кратно, но без резултат. От община
Мадан не могат да предприемат действия
за възстановяване на пътния учъстък, за-
щото той е част от републиканската
пътна мрежа и единствено АПИ има пра-
вомощия да извърши ремонта.

диото, не са допуснати да
продължат напред.

Първи, заради поред-
ността на подаване на
документите, на 25 ок-
томври от 10 часа ще
бъде излушан Митев, в
14,30 часа концепцията
си ще представи Димит-
ров, а на 26 октомври от
10 часа пред СЕМ ще се
яви Иво Тодоров.

Припомняме, че на 4
август СЕМ прие остав-

ката на Андон Балтаков
като генерален директор
на БНР. Като мотив за
бързото освобождаване на
поста той посочи притес-
нения за сигурността си,
опити за саботаж на ра-
ботата му и липсата на
професионална подкрепа
на журналистическата
гилдия в България за това,
което прави. За временно
изпълняващ длъжността
СЕМ избра Милен Митев.

Гешев се надява КС да му даде колите на Бюрото по защита

Главният прокурор Иван
Гешев е внесъл в Конституци-
онния съд искане да се обяви
за противоконституционна
разпоредбата от Закона за за-
щита на лица, застрашени във
връзка с наказателно произ-
водство. Той оспорва пара-
граф 25 от Преходните и за-
ключителни разпоредби на
закона, с който управлението
на дълготрайните материални
активи, ползвани от Бюрото

по защита при главния проку-
рор, се предоставят на Мини-
стерство на правосъдието.

Гешев смята, че разпоред-
бата противоречи на чл. 106
от Конституцията и на прин-
ципа за разделението на влас-
тите. С приемането й се нару-
шавал балансът във взаимоот-
ношенията между висшите
държавни органи в страната.

През 2014 г. дълготрайни-
те активи на Бюрото по защи-

та са били за 2 059 774 млн.
лв., в това число 24 леки авто-
мобили, задбалансовите акти-
ви пък били за 661 205,76 лв.
По предварителни данни към
края на септември т.г. активи-
те са за 3 039 200,00 лв., вклю-
чително 29 леки автомобили.
Задбалансовите активи пък са
в размер на 980 000 лв.

От правосъдното минис-
терство вече алармираха, че
собственост на Бюрото се

прехвърля към прокуратурата
без разрешението им. Оказа се,
че държавното обвинение има
засилен интерес към автопар-
ка, част от който е брониран.

Във вторник главният про-
курор опита да смекчи обтег-
натите си отношения с
вътрешния министър Бойко
Рашков. Гешев изпрати до ви-
цепремиера и до председателя
на ДАНС Пламен Тончев пи-
сма с предложение за Нацио-

нално междуведомствено зве-
но във връзка с предстоящите
избори. На вота през юли та-
кова не беше сформирано за
първи път от много години.
Тогава прокуратурата подпи-
са споразумение за общи дей-
ствия само с ДАНС. Сега
държавното обвинение декла-
рира и пред Рашков “ангажи-
раността си за активно взаи-
модействие с цел гарантиране
на честен и прозрачен вот”.

СНИМКА БГНЕС

Министър Стойчо Кацаров успокои, че хаос няма, а настоящата трета вълна
е с около една трета по-ниска в сравнение със същия период на предишните две

Нови ограничителни мерки в София
заради коронавируса влизат в сила от
днес със заповед на столичната РЗИ. Тя
обаче не засяга училищата, тъй като
ръководствата сами ще решават дали при
ръст на заболеваемостта да преминат
към ротационнно дистанционно обуче-
ние. В София се забраняват присъстве-
ните извънкласни дейности и занимания,
занятията в езиковите и образователни-
те центрове и центровете за подкрепа
на личностното развитие, провеждането

на конгреси, семинари, конференции, из-
ложения и тиймбилдинги, както и праз-
ненства, събори и фестивали на откри-
то. Театри, кина, концерти и посещения
в СПА центрове са позволени при 30%
заетост. Същото е изискването за фит-
неси, спортни зали и плувни басейни. В
музеи и галерии може да има по 1 човек
на 8 кв. м. Без публика и само на откри-
то ще са всички спортни състезания и
тренировки. Спират посещенията в цен-
трове и школи за танцово и музикално

изкуство, също и групови екскурзии.
Децата до 18 г. могат да посещават
молове само с родител. Провеждането
на конкурси и изпити ще става при
запълване на 30% от помещението и
максимум с 30 участници.

Заведенията за хранене, игралните
зали и казината ще работят от 7 ч. до 23
ч., но с максимум 6 души на маса. Сватби
и други частни събития ще се провеждат
с до 15 посетители на закрито и 25 на
открито. Движението на пазари и тържи-

ща трябва да е еднопосочно и при дис-
танция. Спират свижданията в болници-
те и социалните домове. РЗИ напомня, че
театри, кина, музеи, заведения, фитнеси и
др. ще работят без ограничения, ако це-
лият персонал и всички посетители имат
КОВИД-сертификат за ваксинация, пре-
карано заболяване или отрицателен тест
за последните 72 часа.

От бизнеса реагираха остро - органи-
заторите на събития настояват за кори-
гиране на заповедта, а ресторантьорите,
подкрепени от туристическия министър
Стела Балтова, искат незабавно въвежда-
не на зелени сертификати. Сдружението
на общопрактикуващите лекари в София
обаче е недоволно от частичните мерки и
настоява за пълен локдаун. “Не трябва да
си играем на мерки, мерчици и КОВИД-
зони. Минахме 600 на 100 000 души по
заболеваемост. Всичко трябва да спре,
ако искаме да оживеем. Да спре вся-
какъв социален живот”, заяви пред БНТ
шефът на сдружението д-р Георги Мин-
дов. По думите му пред лекарските ка-
бинети е стълпотворение от деца, възра-
стни, КОВИД-болни, пълно объркване
на потоците, никакъв ред, смесване на
болни от всякаква възраст и вирусна
инфекция, имитираща КОВИД. “Кошмар
е в момента, изнемогваме!”, изригна
медикът и допълни, че легловата база в
София е почти запълнена и линейките
обикалят по болниците.

Всеки пети тестван у нас за корона-
вирус вече e положителен, от направе-
ни 17 981 теста 3469 са положителни,
отчете Единният информационен пор-
тал. Утре МЗ ще обяви допълнителни
ограничителни мерки за страната, но
последни ще бъдат засегнати училища-
та и детските градини, увери здравният
министър Стойчо Кацаров.
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Политологът Димитър Аврамов

участието ни в изборите и
се готвим за конкретни за-
конодателни промени, с ко-
ито да противодействаме на
социалната, икономическа и
енергийна криза, подчерта
той. Проданов призова всич-
ки партии да подходят отго-
ворно към проблемите, кои-
то предстои да бъдат реше-
ни, за да може политиците
да са адекватни на тревож-
ната ситуация, в която се
намира страната.

За Румен Радев и Илияна
Йотова ще се гласува с но-
мер 6 в бюлетината. Още 23
са кандидат-президентските
двойки, които влизат в над-

родността не пада там, дето
знанието живей”.

“БСП тръгва мобилизи-
рана за изборите и очаква
силни резултати. Тръгваме с
мотивация да се представим
добре. Убедени сме в успе-
ха на Румен Радев, а за пар-
ламентарните избори се на-
дявам да постигнем добър
резултат. БСП е като ЦСКА
- излиза винаги за победа”,
заяви евродепутатът Петър
Витанов, който е член на
Националния съвет на БСП
и част от Инициативния ко-
митет на Румен Радев и Или-
яна Йотова. По думите му
победа на първи тур за Ру-

мен Радев би опровергала
много “харалани ГЕРБ” и
други пропагандатори. Спо-
ред Витанов независимо
дали ще има първи или вто-
ри тур, важен е крайният
резултат.

“Радев не се поддаде на
комфорта да се примири с
политическата ситуация, в
която се намираше страна-
та. Оглавявайки протеста на
мнозинството български
граждани, той се позициони-
ра там, където го виждахме
всички ние, редовите социа-
листи. Ние не се примирих-
ме с начина, по който държа-
вата беше управлявана. В

това отношение той не ни
предаде. Непримирим към
корупцията, автокрацията,
антидемократичния режим”,
подчерта Витанов.

“Проф. Герджиков не ос-
тавя съмнения, че е канди-
датът на ГЕРБ дори с това,
че се изказва ласкаво за 12-
годишното управление на
Борисов. Към това ще при-
бавя и присъствието на емб-
лематична фигура на ГЕРБ в
лицето на Радомир Чолаков,
който пък е начело на Ини-
циативния му комитет. И
всичко това го позиционира
много ясно в лагера на бив-
шите управляващи”, каза

На жребия в ЦИК левицата бе представена от Христо Проданов и
председателя на Младежкото обединение на БСП в София Габриел Вълков

Гласуваме за БСП с №33,
за Радев-Йотова - с 6

Коалиция “БСП за Бълга-
рия” ще се яви на предсроч-
ния парламентарен вот с но-
мер 33 в бюлетината. Под-
редбата на партиите и коа-
лициите беше изтеглена чрез
жребий в ЦИК.

“Не съм добър в нумеро-
логията. Важното е, че со-
циолозите ни дават ръст и
ние ще направим всичко
възможно в кампанията да
станем първа политическа
сила”, заяви Христо Прода-
нов, член на Изпълнително-
то бюро на БСП. ГЕРБ са
основен опонент на левица-
та, подчерта водачът на лис-
тата в столичния 23 МИР.
Подхождаме сериозно към

преварата за “Дондуков” 2.
12 от тях са  издигнати от
инициативни комитети, а ос-
таналите са партийни канди-
датури.

Вицепрезидентът Илияна
Йотова е доволна от  номе-
ра в бюлетината. Шест е за
отличници, коментира тя.
“Продължаваме кампанията
с тон такъв, какъвто е бил
той през последните четири
години. Ще продължаваме да
говорим с гласа на българ-
ските граждани”, подчерта
Йотова. Тя откри  изложба
на български книги в Наци-
оналната библиотека, която
е продължение на инициати-
вата на вицепрезидента “На-

Витанов и добави: “За Лозан
Панов очаквах, че ще е кри-
тичен за начина, по който се
управляваха институциите в
България, а не да се фокуси-
ра върху образа на президен-
та”, коментира Витанов.

БСП трябва да е много
активна, за да убеди хората,
че може да гарантира реал-
ната промяна заради после-
дователната си политика на
най-голяма опозиционна
партия, категоричен е Вита-
нов. Той очаква по-висока
избирателна активност на
президентския вот, което ще
се отрази положително и на
резултата на левицата.

Софийският адвокатски
съвет ще провери адвокат
Петър Илиев заради станови-
щето на Етичната комисия на
Софийския университет, че е
плагиатствал при написването
на книгата си за компетенци-
ите на Народното събрание
през 2015 г. “В Софийския
адвокатски съвет е проведено

обсъждане по повод станови-
щето на Етичната комисия на
СУ по казуса с адв. Петър
Илиев, както е огласено в ме-
диите. Предвид данните в ста-
новището предстои да бъде
извършена проверка в съот-
ветствие с правилата на Зако-
на за адвокатурата и Етичния
кодекс на адвоката, която ще

приключи с решение на Съве-
та”, отговаря адвокатурата на
запитването на “Сега” дали
намира основание за започва-
не на дисциплинарна проце-
дура срещу номинирания от
ИТН за министър и силов
вицепремиер.

Законът за адвокатурата
смята за дисциплинарно нару-

шение уронването на прести-
жа и достойнството на профе-
сията и нарушаването на про-
фесионалната етика. Дисцип-
линарните наказания според
закона са порицание, глоба от
1 до 8 минимални заплати,
лишаване от право да бъде
избиран в органите на адвока-
турата за срок от 1 до 3 годи-

ни, лишаване от право да уп-
ражнява адвокатска професия
за срок от 3 до 18 месеца, а
при повторно нарушение и за
срок до 5 години.

За да избегне дисциплинар-
ното си уволнение заради пла-
гиатство, Илиев сам напусна
поста главен асистент в Юри-
дическия факултет на СУ.

Адвокатурата също проверява Петър Илиев

Левицата излиза винаги за победа, мобилизирани сме за тези избори, заяви Петър Витанов
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Елена Йончева
поиска министър
за борба с корупцията
Спрямо едни българската прокуратурата размахва меча,
срещу други - опъва щита, смята Андрей Янкулов от АКФ

Няма да допуснем цената на
билета за градския транспорт да
се увеличи, заяви в тв интервю
зам.-председателят на групата на
“БСП за България” в СОС Милка
Христова. Заради повишените
цени на енергоносителите и КО-
ВИД-кризата приходите на транс-
портните дружества в София са
намалели с над 40%. Общинските
съветници от БСП настояват за
компенсации от държавата за сто-
личния градски транспорт. Хрис-

Жителите на Пещера вече ще използват метални
контейнери за отпадъците от сгурия, пепел и жар и
по този начин ще запазят пластмасовите съдове за
смет. Заради ниските температури местните  преми-
наха към отопление с твърдо гориво в домовете си.
По идея на кмета на общината Йордан Младенов от
БСП служители на общинското предприятие “Чис-
тота и поддържане на общинската инфраструктура”
поставиха на възлови места в града в непосредстве-
на близост до пластмасовите контейнери за битови
отпадъци 35 кофи за пепел. В тях ще се изхвърлят
отпадъците от печките с твърдо гориво през зимния
сезон. Подмяната на остарелите и нефункционални
контейнери за смет започна от 3 февруари.

В Пещера ще пазят
контейнерите за смет
с кошчета за пепел

МИЛКА ХРИСТОВА:

Няма да допуснем по-висока
цена на билетите в София

това припомни, че тази и минала-
та година бюджетът на Столична-
та община беше актуализиран и
се заделиха около 40 млн. лева, с
които се субсидираха загубите, но
това не е достатъчно. “Структу-
рата на градския транспорт е раз-
дута, ЦГМ дублира функции на
хора и длъжности в метрото, еле-
ктро и автотранспорта. Има мно-
го сключени неизгодни договори,
изтичане на средства, недобра
организация на автобусните ли-

нии, липса на навеси по спирките,
големи интервали между курсове-
те, контролът по редовността на
пътниците също не е добър”, под-
черта Христова.

“Столичната община и ръко-
водството й, в лицето на ГЕРБ, се
опитват да решат проблема по не-
допустим начин - чрез приходите
от паркиране в “синя” и “зелена”
зона. Преди 10 г. приходите от тази
дейност бяха около 7 млн. лв., сега
са около 50 млн. лв. В Закона за
движение по пътищата е предвиде-
но, че таксите от паркиране тряб-
ва да се използват за изграждането
на тротоари и паркинги. В София
това не се случва. Тротоарите са
разбити, улиците са пълни с пар-
кирани автомобили, паркинги няма
и проблемът става все по-тежък”,
категорична е Христова.

СНИМКА АВТОРКАТА

Дебатът се проведе чрез онлайн връзка между БТА и Брюксел

Министър за борба с корупцията
предлага евродепутатът от “БСП за
България” Елена Йончева. Според нея
всички в България говорят колко е
важна борбата с с този тип престъпле-
ния, но сякаш никой не я припознава
напълно като ангажимент. “Ако
търсим кой отговаря за цялостната
антикорупционна политика на страна-
та - превенция, разкриване, разследва-
не, наказателно преследване - отговор-
ността се прехвърля между различни
институции. Предвид проблемите, ко-
ито имаме в тази област, не трябва ли
да има, например, министър, който да
отговаря за изработването на цялост-

Павлета ДАВИДОВА

на концепция - да не се работи на
парче, а да има ясна визия и този ми-
нистър да носи отговорност”, предло-
жи тя. Йончева направи това на орга-
низираната от нея дискусия “Антико-
рупционната политика на ЕС”.

За пореден път евродепутатката
настоя за спешното създаване на меха-
низъм за борба с корупцията, който да
е общ за ЕС или дори да има по-голям
мащаб. “Корупцията е транснационал-
но престъпление. Когато подценяваме
заплахата от нея, създаваме бърза пис-
та, по която вътрешните проблеми на
отделните държави членки стават об-
щоевропейски”, мотивира се тя. За
примери тя даде досиетата “Пандора”
и американския подход по закона “Маг-
нитски”. Йончева бе категорична, че е
необходимо ефективно европейско за-

конодателство. “Време е да действаме,
а не да отлагаме. Не бива всичко да
остава само на хартия”, каза тя.

ЕК не направи необходимото по
отношение на България, дори и с на-
личните гъвкави инструменти за борба
с корупцията, коментира доц. Христо
Христев от СУ “Св. Климент Охрид-
ски”. Според него освен за Полша и
Унгария, за криза на върховенството
на правото може да се говори и у нас.
Христев смята, че съществуващият ин-
струментариум за контрол на корупци-
ята не е достатъчен, а най-силният - чл.
7 от Договора за ЕС, е неприложим на
практика, защото зависи от единодуш-
ното решение на държавите членки. За
подобряване на ситуацията той смята,
че е нужно разширяване на функциите
на европрокуратурата и засилване пра-

вомощията на ОЛАФ.
Андрей Янкулов от Антикоруцион-

ния фонд не смята, че липсата на осъди-
телни присъди за корупция по високите
етажи на властта е основен проблем на
България, а пълният монопол на проку-
ратурата върху наказателното преслед-
ване. Той отбеляза, че при едни и същи
условия срещу определени лица се дей-
ства по един начин, а срещу други - по
друг. “Фигури, които са били неудобни
в някакъв момент, са наказателно пре-
следвани, а други - не. Спрямо едни про-
куратурата размахва меча, срещу други
опъва щита”, посочи Янкулов.

Журналистите Димитър Стоянов и
Къдринка Къдринова разказаха за
трудностите, с които се сблъскват
независимите и по-малките медии у
нас. Липсата на финансиране и защита
на разследващите журналисти и без-
действието на разследващите органи
след изнесените данни са само част от
нерадостната картина в България.

“Корупцията е свързана с принци-
пите на върховенството на правото.
Не можем да имаме демокрация, ако
имаме корупция”, категорична бе зам.-
председателката на ЕП Катарина Бар-
ли. Тя припомни проучване, според
което 62% от европейците смятат, че
корупцията в страната им се влошава
през последните години, а другата част
са на мнение, че положението не се
подобрява. Очевидно хората не виж-
дат реалното приложение на европей-
ските ценности и политики в борбата
с корупцията, призна Барли.

Корупцията струва твърде много
пари на данъкоплатците, смята евроде-
путатът и съпредседател на Антикоруп-
ционната интергрупа в ЕП Даниел
Фройнд. По думите му еврофондовете
са огромна част от инвестициите в
някои държави членки, но средствата
не стигат до предназначението си, а
отиват в онези, които са на власт. По-
лучава се така, че ЕС финансира коруп-
цията, съжали той. Фройнд отбеляза, че
вече съществуват структури за борба с
корупцията, които имат необходимото
финансиране и техническа обезпече-
ност, но трябва да започнат да действат
с по-голяма амбиция. Той напомни, че
група евродепутати, сред които и Йон-
чева, предприеха стъпки, за да заведат
дело срещу ЕК за бездействие.

Моник Париат, шеф на дирекция
“Миграция и вътрешни работи” към
ЕК, увери, че борбата с корупцията е
основен приоритет за ЕП и ЕК, а двете
институции трябва да обединят усили-
ята си. Според нея е важно базите дан-
ни от органи като Европол да бъдат
използвани за пресичането на подобни
практики. “Трябва да проследяваме
парите. Трябва да прекратим възмож-
ността организираната престъпност и
дори терористите да инфилтрират па-
рите си в легалната икономика”, заяви
тя. По думите й ЕК не е перфектна в
борбата с корупцията, но напредва.

С видеообръщение по темата се
включи и еврокомисарят по правосъ-
дие Дидие Рейндерс.
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За налагане на моратори-
ум на въглеродните емисии от
страна на Европейския съюз
(ЕС) и спиране на въглищните
централи не по-рано от 2043
г. настояха от КТ “Подкрепа”
и КНСБ, които са организато-
рите на вчерашния национал-
ния протестен митинг-шествие
под надслов “В защита на
енергийната независимост на
България. Нищо не се решава
за нас без нашия глас!”. “За да
се изкара зимата при тези
цени на електроенергия, тряб-
ва да се наложи задължително
мораториум върху цените на
емисиите”, заяви председате-
лят на Миньорската федера-
ция на КТ “Подкрепа” Влади-
мир Топалов. По думите му,
ако това не бъде направено от
Брюксел, вероятността голя-
ма част от хората да останат
без ток е много голяма.

Синдикатите не смятат, че
Планът за възстановяване и
устойчивост трябва да се
обвързва с конкретна дата за
затваряне на мините, защото
нито една друга европейска
държава не прави това. Според
Топалов това трябва да се раз-
глежда в Националния план за

Синдикатите искат мораториум
върху цените на емисиите
Правителството ще предложи
през 2040 г. да се откажем
от въглищата

СНИМКА БГНЕС

климата и енергетиката, защо-
то всички останали европейски
държави посочват именно там
откога биха могли да затворят
въглищните си централи.

Участниците в националния
протест се събраха на пл. “Све-
ти Александър Невски” в Со-
фия, където движението на коли
в района бе спряно от полици-
ята. В 12 ч. започна шествие в
центъра на столицата. По-късно
президентите на двата големи
синдиката бяха на среща с пре-
миера Стефан Янев, министри-
те на енергетиката и социална-
та политика и вицепремира по
еврофондовете.

Тръгвам си по-малко песи-
мист, отколкото влязох, заяви
след срещата президентът на
“Подкрепа” Димитър Манолов.
По неговите думи разговорът с
правителството е бил конструк-
тивен.

2040 г. е индикативната
дата, която ще бъде предло-
жена в Плана за възстановя-
ване и устойчивост за отказ
от въглища. Това съобщи ви-
цепремиерът Атанас Пека-
нов. Той припомни, че Гер-
мания е предложила 2038 г.,
а Полша - 2049 г., и затова

полският план все още не е
одобрен. Пеканов заяви още,
че тази дата трябва да бъде
одобрена от парламента.

Пеканов обяви, че ще бъде
създадено държавно предпри-
ятие за рекултивация, конвер-
сия на въглищни региони, ко-
ето ще даде възможност на
работниците и служителите,
чиито договори с енергийни

и минни дружества са прекра-
тени, да преминават като ра-
ботници в него. Така държа-
вата ще даде сигурност на
хората в региона, заяви Пе-
канов след срещата.

Министърът на енергети-
ката Андрей Живков заяви, че
преходът към декарбонизаци-
ята трябва да е плавен, разу-
мен и внимателен и че затва-

рянето на базови мощности
трябва да стане със замяната
им с други базови мощности.

Лидерът на КНСБ Пламен
Димитров заяви, че навън са
6000 души и че този протест
няма да е последен и вероят-
но скоро ще се повтори, ко-
гато бъде сглобен новият
парламент и редовното пра-
вителство.

ЕК започна да продава
„зелени облигации”

Хотелиерите и ресторантьорите
настояват държавата да им осигури
енергийни помощи, евтини нови за-
еми и безлихвено разсрочване на ста-
рите кредити. В становище от
Българската хотелиерска и ресторан-
тьорска асоциация (БХРА) настояват
за съдействие от страна на правител-
ството, за да се разсрочат безлихве-
но старите кредити на фирмите в
туристическия бранш. Наложително
е да се намали натискът от банките
върху бизнеса, като се вземе спешно
решение за гратисен период на об-
служване на главницата по старите
кредити за срок от 2 до 5 години,
пише в позицията. Те предлагат това
да се случи с участието на Българ-
ската банка за развитие и Фонда на
фондовете, чрез които да се изготвят
специални кредитни продукти за хо-
телиерите и ресторантьорите. Като

Европейската комисия е продала
първите си “зелени облигации”, чрез
които да набере средства за финанси-
ране на проекти за опазване на клима-
та като част от помощния пакет за

възстановяване от коронакризата. От
първата емисия вече са събрани 12
млрд. евро, съобщи еврокомисарят по
бюджета Йоханес Хан. По данни на
ЕК търсенето е превишило предлага-
нето над 11 пъти - подадени са били
заявки на стойност над 135 млрд. евро.
Хан определи програмата на ЕС за
продажба на “зелени облигации” като
най-голямата в света, а началото й -
като огромен успех, съобщи БТА.

ЕК възнамерява да събере до 250
млрд. евро от “зелени облигации”. По
този начин трябва да се финансират
около 30% от възстановителната про-
грама на ЕС, която е на обща стой-
ност близо 800 млрд. евро.

Средствата, които Еврокомисията
се надява да събере от “зелени облига-
ции” до 2026 г., изцяло ще бъдат насо-
чени към проекти за борба с клима-
тичните промени в страните членки.

Хотелиери и ресторантьори
искат евтини кредити

мотив се изтъква, че този бизнес
масово е с много лоша кредитна ис-
тория поради ниска или изцяло лип-
сваща ликвидност.

Бизнесът иска погасителният план
да е “според възможностите за об-
служване на съответния туристичес-
ки бизнес”. От национално предста-
вената организация с 36 регионални
структури настояват и лихвените
нива на отпускани нови заеми за
оборотни средства да са в размер на
1,5-2%, за да се усети конкретната
помощ, а не както са в момента - 6-
7%. Тези нисколихвени кредити спо-
ред тях трябва да са гарантирани от
държавата за период от 7 години и
минимум 12 месеца гратисен период
от лихва и главница. Искат и да им
се отпускат потребителски кредити
на преференциални условия, “за да
се задържат служителите в сектора”.

Йоханес Хан

Очакват слаб ефект от енергийната помощ за малките фирми
Планираните от правителст-

вото и енергийния регулатор
мерки в помощ на малките фир-
ми, които не са избрали търго-
вец на ток на свободния пазар,
а са останали при доставчик на
последна инстанция (ДПИ), ще
са слабо облекчение за дребния
бизнес, но ще източат финан-
сов ресурс от ДПИ, каквито са

собствениците на електрораз-
пределителните мрежи и на об-
ществените доставчици на ток
ЧЕЗ, ЕВН и “Енерго-Про”.
Такъв е изводът на Института
за енергиен мениджмънт по
повод предложените от прави-
телството и енергийния регу-
латор промени в методиката за
образуването на цените на до-

ставчиците последна инстан-
ции, които принципно са по-
високи от тези на борсата на
ток. Причината е, че ДПИ ни-
кога не могат да знаят дали
трябва да доставят на нов кли-
ент енергия и така не могат
добре да си правят балансите и
са принудени също да купуват
на по-високи цени.

Според обявеното от пра-
вителството намерение от
ноември 2021 г. до края на
януари 2022 г. малките фирми
ще плащат между 15 и 30 лв.
по-малко за мегаватчас използ-
вана електроенергия. Проме-
ните в методиката вече бяха
обсъдени на открито заседа-
ние в Комисията за енергийно

и водно регулиране миналия
петък. Анализът на Институ-
та за енергиен мениджмънт
сочи, че временната мярка ще
има минимален ценови ефект
за клиентите за сметка на се-
риозен финансов риск за
енергийните компании и вна-
сяне на допълнителна неста-
билност в енергийния сектор.
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Комисията за енергийно и
водно регулиране поиска от
топлофикационните дружест-
ва да представят до края на
октомври планове за активна
комуникация с клиентите си
за потреблението и очаквани-
те сметки, както и да им пред-
ложат облекчени плащания -
разсрочено, на равни вноски
или друго. Целта е да не се
създава напрежение и нераз-
бирателство от страна на або-
натите за формирането на
сметките им. Цената на топ-
линната енергия от 1 юли
2021 г. е средно с 16 на сто
по-висока спрямо пролетта, а
в София - с 20 процента. То-
гава бяха направени промени
във формирането на тарифите
и те вече се определят за една
година с възможност при го-
ляма промяна в цената на при-
родния газ да се преизчисля-
ват след шест месеца. Така на
1 януари 2022 г. се очертава
сериозно поскъпване на пар-
ното и топлата вода, тъй като
годишната цена е изчислена
при струващ 45.76 лв./МВтч

КЕВР настоява за облекчено
плащане на парното
Задължават топлофикациите да обясняват
как са формирани сметките

Иван Иванов

СНИМКА БГНЕС

природен газ. През октомври
обаче неговата цена е 95,45
лв., а прогнозите на “Булгар-
газ” за декември са стойност-
та да достигне 107 лв.

“Предвид предстоящия
есенно-зимен отоплителен се-
зон 2021-2022 г., като отчита
сложната международна и
вътрешна обстановка в резул-
тат на динамиката на цените
на горива и енергия, КЕВР
напомня на топлофикационни-
те дружества да предприемат
конкретни мерки за възможно
най-широко информиране на
своите клиенти във връзка с
традиционно по-високото по-
требление на топлинна енер-
гия”, пише регулаторът. От
топлофикациите се иска да
уведомят потребителите си за
настъпилите промени в нор-
мативната уредба, свързани
със срокове и ангажименти на
потребителите, както и да им
предоставят изчерпателна ин-
формация за съществуващи
възможности за облекчаване
заплащането на ползваната от
тях топлинна енергия”, пише

председателят на КЕВР Иван
Иванов до шефовете на топ-
лофикационните дружества.

Те трябва всеки месец да
информират периодично и по
подходящ начин клиентите си
(на електронната си страни-
ца, чрез информационни
съобщения до медиите и по
други информационни кана-
ли) за размера на произведе-
ната и подадена към потре-
бителите топлинна енергия.
Изисква се кратък и ясен ана-
лиз за повишено или намале-
но потребление в сравнение
със същия месец на предход-
ния отчетен период. Така
хората ще могат да контро-
лират по-лесно потребление-
то си и да планират своите
разходи. Топлофикациите ще
са длъжни да обясняват ак-
тивно и постоянно как клиен-
тите да повишат енергийната
си ефективност и разумно да
ползват топлоенергията.
Същото се отнася и за кампа-
ния за задължителната смяна
на топломерите и водомери-
те с такива с дистанционно

отчитане. Трябва и да рабо-
тят гъвкаво с изпаднали в за-
труднено финансово състоя-
ние потребители. Това би
могло да включва възможнос-
тите за разсрочване на
задължения, заплащане на
равни месечни вноски и дру-
ги подходящи добри практи-

ки, посочват от КЕВР. Пред-
лага се топлофикациите да
въведат и други мерки по своя
преценка, в зависимост от
профила и спецификата на
клиентите, начина на форми-
ране на ежемесечните факту-
ри и специфични за лицензи-
онната територия фактори.

Най-големият завод за производ-
ство на целулоза в България - “Сви-
лоза” в Свищов, спира работа заради
липса на дървесина. Около 500 слу-
жители не са на работа, предаде Нова
телевизия. Директорът Михаил Кол-
чев споделя, че нарушените доставки
на дървесина през последните пет
месеца са причината за кризата. “По-
стоянно намаляващите реално доби-
вани количества на дървесина, липса
на работна ръка, ниска производи-
телност, лошото време, липса на ме-
ханизация и неизпълнение на склю-
чените договори - това са причините
за ситуацията. Използваме времето
на престой за ремонт и профилакти-
ка. Пуснали сме хората в платен

Изострящата се лип-
са на кадри в България
може да доведе до заба-
вяне на икономиката.
Това прогнозира Надя
Василева, председател на
Българската конфедера-
ция по заетостта, пред
“Блумбърг тв България”.
Икономическата и поли-
тическата несигурност в
страната води до това, че
голяма част от работо-
дателите са доста неси-
гурни в това дали ще
наемат или съкращават
хора. Недостигът на ка-
дри в България вече е
хроничен проблем - тази
година 71% от работо-
дателите съобщават, че
изпитват трудности да
изпълват свободните си
работни позиции, като
това е рекордно висок
процент.

Според Василева
липсата на кадри опре-
делено може да доведе до
забавяне на икономика-
та. “За да се предотвра-
ти това, два от възмож-
ните варианти са целе-
насочен “внос” на кадри
или насочване към по-
възрастни кандидати или
хора с увреждания”, по-
сочи гостът. Определе-
но може да се стигне до

ЕКСПЕРТ:

Недостигът на кадри може
да забави икономиката

Бизнесът търсел най-вече работници в
производството, търговията, логистиката

свръхконцентрация на
кадри в най-търсените
индустрии. Това може
да се поправи или като
се внесат хора отвън,
или компаниите да при-
бегнат до дигитализация,
за да имат баланс между
наличните малко хора и
ръста на някои индуст-
рии, смята Василева.

Според данни на кон-
федерацията бизнесът
най-вече търси работни-
ци в производството,
търговията, логистиката,
специалисти, които об-
служват чуждестранни

клиенти, специалисти в
човешките ресурси. Ме-
ките умения са тези, ко-
ито липсват на повечето
кандидати - отговорност
и дисциплина, колекти-
визъм, толерантност,
отдалечеността на рабо-
тата внася проблеми при
управлението на човеш-
ките ресурси, каза Васи-
лева. “Работодателите
стават все по-изобрета-
телни. Вече видяхме, че
се предлага какво ли не
на кандидатите, за да
бъдат привлечени”,
допълни Василева.

Най-големият завод за целулоза
у нас спира работа

отпуск, но до 7-10 дни това ще при-
ключи и ще реагираме спрямо ситу-
ацията”, заяви той.

Кубик дърва струва над 150 лв., а
това е породено от спекула на паза-
ра заради недостига на дървесина,
смята директорът на “Свилоза”.
“Браншът има нужда от реформа.
България е единствената страна с
толкова ниска производителност в
дърводобива, където се използва пре-
димно ръчен труд”, подчерта Колчев.
Заводът има много малки складови
наличности, което затруднява
изпълняването на договорите. Надеж-
дата му е, че до дни доставките ще се
възстановят, а инсталациите ще бъдат
пуснати.

Международният ва-
лутен фонд (МВФ) реви-
зира прогнозата си за
инфлацията у нас.
Фондът вече очаква тя да
се повиши до 2,1% през
тази година, след като
предишната оценка бе за
1% поскъпване на потре-
бителските цени. В акту-
ализацията на бюджета
за тази година е заложе-
на инфлация от 3%.
МВФ очаква през 2022
г. инфлацията да се по-
виши с 1,9%.

МВФ повиши прогнозата
си за инфлацията у нас

Фондът ревизира
леко нагоре прогнозата
си за ръста на българ-
ската икономика през
2021 г. - с 0,1 на сто до
4,5%. В пролетния до-
клад очакванията бяха за
4,4% увеличение. И то-
гава, и сега МВФ очер-
тава увеличение от 4,4%
през 2022 г.

МВФ очаква безра-
ботицата в България да
се стабилизира през
2021 г. на нивото от
предходната година от

5,2%, след което да се
понижи до 4,7%.

По отношение на
глобалната икономика
МВФ е загубил част от
по-ранния си опти-
мизъм. В прогнозата е
заложено повишение на
глобалния БВП с 5,9%
през тази година, което
е с 0,1% по-ниско от
прогнозата от юли. За
следващата година ин-
ституцията запазва очак-
ванията си за глобален
растеж от 4,9%.
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За нас е мъка да изпращаме децата си на училище
заради етническите обиди, гласи тяхно обръщение

НАКРАТКО

София да бъде
твърда и настойчива

Председателката на Еврокомисията Урсула фон дер Лайен разговаря с белгийския еврокомисар
по правосъдието Дидие Рейндерс преди проведената в сряда среща на ЕК, посветена
на енергийната криза. Очаква се комисията да предложи създаването на механизъм за общо
закупуване на газ и въвеждането на краткосрочни мерки в подкрепа на гражданите и бизнеса

Тези африкански мигранти
са задържани, след като нелегално
са прескочили оградата между
Мароко и испанския анклав
Мелиля. Макар да се намира по
средиземноморското крайбрежие
на Мароко, анклавът е част от
Испания, както и съседната му
територия Сеута

“Днес се чертае бъдещето
на нашите деца, които искат
да бъдат свободни и достой-
ни граждани на нашата държа-
ва и на ЕС. България трябва
да бъде твърда и настойчива
в подкрепата на нашата кау-
за”, се казва в призив на ор-
ганизациите на македонските
българи, цитиран от БГНЕС.

Призивът до българските
политически лидери и обще-
ственост е подписан от Люп-
чо Георгиевски, Елизабета
Найдоска Величкова, Добре
Митрев, Владимир Перев,
Владо Треневски, Столе Вел-
ков и Петър Колев.

“Ние, македонските бълга-
ри, представени от КЦ “Иван
Михайлов”-Битоля, от сдру-
женията “Македонско-

СНИМКИ БГНЕС

Българско приятелство”-Ско-
пие, от “Трибуна”-Прилеп,
“Коридор 8”- Скопие, “Ин-
теракция”, “Единство” Коча-
ни и от други неправителст-
вени организации на бълга-
рите в Македония, както и от
политическата партия Граж-
данско демократичния съюз
(ГДС), се обръщаме към вас,
политиците на съвременна
България, с призив нашият
глас да бъде ясно чут.

Нашите мечти и стреме-
жи са много обикновени,
изтъква се в обръщението:
“да могат нашите деца да
се наричат българчета, да
можем като всички остана-
ли граждани на РС Македо-
ния да работим пълноцен-
но и равноправно за своята

държава, за нейното иконо-
мическо, политическо и об-
ществено извисяване. А не
като граждани “втора кате-
гория”. За нас, езикът на
омразата към всичко бъл-
гарско, който доминира в
РС Македония, отеква мно-
го по-силно, отколкото за
хората в България. При нас
е ежедневна мъка да изпра-
щаме децата си на училище,
за да ги учат, че техните
роднини са фашисти, тата-
ри, монголи и какви ли не
още. Затова за нас ясната
принципна позиция, изра-
зена от България, че РС
Македония може да започ-
не преговори само след
решаването на проблеми-
те с нашето равноправие,

език, традиции, история,
паметници и всичко оста-
нало, което е свързано с
нашата идентичност, е не
просто важна. За нас тя е
лъч на спасителна надежда
и единствен път към поми-
рението.

Затова очакваме тази ар-
гументирана и ясна позиция
на България да бъде твърдо и
категорично отстоявана.
Важна е подкрепата за наше-
то искане за вписването на
българите като равноправна
част от народа в Конститу-
цията на РС Македония, за
правилното ни преброяване,
защото ние сме много повече
от 120-те хиляди от нас, ко-
ито имат честта да бъдат и
граждани на България.”

Шефът на Словашката централна банка и член на
управителния съвет на Европейската централна банка
Петер Казимир е обвинен в корупция, съобщи прокура-
турата. “На 8 октомври 2021 г. прокурор от Специал-
ната прокуратура повдигна обвинение срещу П.К. за
корупционно престъпление”, заяви говорителката Яна
Токольова, в отговор на въпрос за наказателното про-
изводство срещу Казимир.

Той, от своя страна, заявил, че “не се чувства вино-
вен за никакво престъпление”. Припомняме, че Кази-
мир е и бивш вицепремиер и министър на финансите.

Местните медии твърдят, че обвинението е свързано
с показанията, дадени от бившия ръководител на
данъчната служба Франтишек Имрече, който миналата
година беше обвинен в корупция. Корупцията по висо-
ките етажи на властта помрачи обществения живот в
Словакия, констатират редица медии.

Откакто партията за борба с корупцията OLaNo пое
властта през март 2020 г., десетки високопоставени
служители бяха обвинени в това престъпление.

Словашки банкер е
обвинен в корупция

В Украйна отоплението все още не е включено в обек-
тите на социалната инфраструктура, заради това болнични-
те пациенти трябва да донесат собствени одеяла, а родите-
лите електрически печки в детските градини и училищата,
казва Кристина Ненно, експертка по жилищните и комунал-
ните услуги, цитирана от РИА “Новости”.

Температурата в училищата вече е 14-15 градуса. В дет-
ските градини има по една учителка и една възпитателка, но
някоя от тях трябва непрекъснато да следи някое дете да не
изтича и да не пъхне пръсти в печките, твърди Ненно. От
своя страна ръководителят на Съюза на потребителите на
комунални услуги Олег Попенко заяви, че се очаква спиране
на отоплението и в други други социални обекти, тъй като
в страната няма достатъчно газ за отоплителния сезон и
няма пари за закупуването му.

Ситуацията се оказа критична в три области едновремен-
но: Ивано-Франковска, Закарпатска и Полтавска. В същото
време зам-ръководителят на канцеларията на президента
Кирил Тимошенко заяви, че в подземните хранилища има
достатъчно газ.

Няма отопление за
болниците в Украйна

БЪЛГАРИТЕ В РС МАКЕДОНИЯ:

Пашинян оцени като
продуктивна срещата си
с Путин

Премиерът на Армения Никол
Пашинян нарече продуктивна сре-
щата си с Владимир Путин, прове-
дена във вторник вечерта в Моск-
ва. Той добави в Туитър, че двама-
та са обсъдили двустранните от-
ношения и обстановката в Южен
Кавказ. “Ще продължим контак-
тите за прилагане на постигнати-
те споразумения”, написа още той.
Междувременно френската посла-
ничка в Армения Ан Луйо съобщи, че
Франция, Русия и САЩ работят по
дългосрочно споразумение за разре-
шаване на конфликта в Нагорни
Карабах.

Взрив в химически
завод в Турция

Един човек загина, а шестима
бяха ранени при експлозия в хими-
чески завод в турския град Бурса,
съобщава Анадолската агенция.
Причините се изясняват. На мяс-
тото на инцидента са изпратени
линейки, пожарникарски екипи и
екипи на турската дирекция за
управление при бедствия и извъ-
нредни ситуации. Случаят се раз-
следва.

Норвежката премиерка
подава оставка

Норвежката премиерка Ерна
Солберг, заяви че ще подаде остав-
ката на оглавявания от нея каби-
нет, съобщи правителственият
сайт. По думите й, изборите на 13
септември 2021 г. са довели до
създаването на основа за нов каби-
нет. Бъдещият премиер ще бъде
лидерът на Лейбъристката партия
Йонас Гар Стьоре.

10 кг. кокаин открити
в контейнер с банани

Ново количество кокаин беше
открито и иззето в най-голямото
албанско пристанище в Дуръс.
Наркотикът бил в контейнер с
еквадорски банани, поръчан за ком-
панията “Алба Екзотик Фрут” от
Тирана. Полицията е направила
щателна проверка. Това е поредно-
то количество кокаин, намерено
от властите в това пристанище
и петото в контейнери за споме-
натата компания.
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Чилийският президент въведе
извънредно положение
Мярката засяга четири провинции, в които се е разбунтувало коренното население

Новото правителство на та-
либаните в Афганистан преду-
преди американските и евро-
пейските пратеници, че
продължаващите опити за на-
тиск чрез санкции ще подкопа-
ят сигурността и могат да пре-
дизвикат вълна от икономиче-
ски бежанци.

Временният министър на
външните работи Амир Хан
Мутаки заяви пред западните
дипломати по време на разго-

Близо 34 000 са новозаразените с КОВИД-19 за ден в
Турция. Смъртните случаи са 237. Над 112 940 000 дози
ваксини са приложени като част от масовата кампания за
ваксинация, започнала в страната на 14 януари, твърди
министерството на здравеопазването.

Южната ни съседка може да се похвали с ваксинирана
117-годишна жена, която победи коронавируса. Мутебер
Енгиндениз призова всички да получат ваксината, преди
да е станало твърде късно. И добави, че се е заразила с
вируса след поставяне на втора доза ваксина и е успяла
да се възстанови. Прекарала е болестта с много леки симп-
томи.

Талибаните към САЩ и ЕС:
Има ли санкции, ще има бежанци

ворите в Доха, че “отслабване-
то на афганистанското прави-
телство не е в интерес на нико-
го, тъй като негативните ефек-
ти от това ще се отразят пряко
на света в (сектора на) сигур-
ността и на икономическата
миграция от страната”, се каз-
ва в неговото изявление, цити-
рано от агенциите.

Но усилията за стабилизи-
ране на страната, която все още
е подложена на нападения от

екстремистка групировка “Ис-
лямска държава - Хорасан” са
подкопани от международните
санкции: банките са без пари, а
държавните служители не по-
лучават заплати. Ако афганис-
танската икономика се срине,
голям брой мигранти ще
тръгнат към Европа, увелича-
вайки натиска върху съседни
държави като Пакистан и Иран
и в крайна сметка върху грани-
ците на ЕС.

34 000 новозаразени
за ден в Турция

Русия е готова да увеличи
допълнително доставките на газ
за други страни и в такива обе-
ми, каквито искат нейните парт-
ньори. Това заяви руският пре-
зидент Владимир Путин на пле-
нарната сесия на Руската енер-
гийна седмица.

“Ако бъдем помолени да уве-
личим повече (доставките на газ),
ние сме готови да увеличим още.
Увеличаваме толкова, колкото ни

Путин: готови сме да увеличим
допълнително доставките на газ

искат нашите партньори. Няма
нито един отказ. Нито един”,
подчерта държавният глава.

“Газпром” увеличи доставки-
те на газ за Европа с 10%, а за
Русия като цяло с 15%, добави
Путин.

Президентът посочи опас-
ността от увеличаване на тран-
зита през украинската газотран-
спортна система (ГТС), която е
остаряла и износена над 80 на

сто. Ако тръбата “се спука”,
Европа ще остане без този мар-
шрут.

“Вече е невъзможно да ги
увеличим. Всички ни намекват:
увеличете доставките през Ук-
райна. Опасно е да го увеличим!
ГТС не е ремонтирана там от
десетилетия. Никой не иска да
слуша или чува нищо, всички
обвиняват Русия в нещо”, каза
държавният глава.

Английският вестник “Дейли Експрес” се извини за
статията си, в която обвинява Москва, че е откраднала
ваксината на “АстраЗенека”. Материалът, публикуван на
11 октомври 2021 г., съдържа фалшиви предположения,
че “според последните информации, Русия е копирала
формулата на ваксината на компанията и я е използвала
за създаването на своя собствена ваксина”, пише медия-
та. Сега обаче е известно, че това е лъжа, тъй като ин-
формацията за изобретателя на ваксината “Спутник V” е
добре известна, добавя изданието.

Междувременно стана ясно, че Великобритания бра-
кува 800 000 дози ваксини “АстраЗенека” с влошено ка-
чество.

Английски вестник
излъга за „Спутник V”

Чилийският прези-
дент Себастиан Пини-
ера обяви извънредно
положение в четири
провинции и изпрати
войски в две от тях,
където започнаха сблъ-
съци между коренното
население Мапуче и
силите за сигурност,
съобщиха световните
агенции. Индианците
настояват за възстано-
вяване на техните на-
следствени земи и са-
моопределение.

По думите му
въпросните четири
провинции са били
свидетели на “много-
кратни актове на наси-
лие, свързани с трафик
на наркотици, теро-
ризъм и организирана
престъпност, извърше-
ни от въоръжени гру-
пировки” и невинни
цивилни и полицейски
служители са били
убити.

Мапуче са най-голя-
мата коренна група в
Чили. Те наброяват
около 1,7 милиона от
19-милионното населе-
ние на страната и жи-
веят главно на юг. Тех-
ните лидери настояват,
че земята, която в мо-
мента е собственост на
ферми и дърводобивни
компании, трябва да им
бъде възстановена.

Липсата на решение на
техните искания нака-
ра въоръжени групи да
извършат атаки срещу
камиони и частна соб-
ственост през послед-
ните 10 години.

Политическият ана-
лизатор Лусия Дамерт
разкритикува решение-
то на президента, като
заяви пред АФП, че
разполагането на вой-
ски рискува да влоши
конфликта и може да
доведе до “ескалация
на насилието”. “Прави-
телството не е в състо-
яние да води ефектив-
на и справедлива поли-
тика за решаване на
проблемите, които
съществуват”,  заяви
професорката от Уни-
верситета в Сантяго.

По случай 12 ок-
томври, когато е откри-
та Америка, в редица
държави, имаше проте-
сти и плакати с думите
“На този ден ден няма
какво да празнуваме”. В
Доминикана и Мекси-
ко местните протести-
раха пред паметника
на Христофор Колумб
и испанското посолст-
во. В Гватемала напре-
жението ескалира до
обезглавяване на па-
метник на президента
Хосе Мария Рейна
Барриос, останал в

Венецуелци участват в протест в столицата Каракас по случай Деня на индианската
съпротива. Той съвпада с датата 12 октомври, когато Христофор Колумб достига
Новия свят и след това започва геноцидът над местното население. Подобни
демонстрации имаше в повечето латиноамерикански страни

историята като потис-
ник на индианското на-
селение. Също така
въжета бяха сложени
около главата на Ко-

лумб, символичен акт
на обесване заради ге-
ноцида, започнал след
неговото пристигане.
Президентът на Вене-

цуела Николас Мадуро
заяви, че испанският
крал Фелипе VI трябва
да се извини за избива-
нето на местните наро-

СНИМКА БГНЕС

ди в Америка. През
2019 г. мексиканският
лидер имаше същото
искане, но Испания го
отхвърли.
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА СТАНДАРТИЗА-

ЦИЯТА. На тази
дата през 1946 г. е
взето решение за
създаването на Меж-
дународната органи-
зация по стандарти-
зация. Основана е в
Лондон на 23 февруари 1947 г. от делегати на
26 страни. България става пълноправен член на
1 януари 1955 г.

1849 - РАЖДА СЕ ДИМИТЪР АГУРА, ИСТО-
РИК И ОБЩЕСТВЕНИК, ПРОФЕСОР (УМИРА
1911 Г.). Ректор на Софий-
ския университет (1889-
1890, 1892-1893, 1894-1895,
1907-1908). Един от основа-
телите и пръв председател
(1901-1911) на Българското
историческо дружество. Вре-
менно управлява Министер-
ството на народното про-
свещение (15 март 1883-19
септември 1883 г.). Действителен член на Българ-
ското книжовно дружество (дн. БАН).

1852 - В ПАНАГЮРИЩЕ СЕ РАЖДА ПАВЕЛ
БОБЕКОВ, РЕВОЛЮЦИОНЕР (УМИРА 1877 Г.).
Учил в Цариград - в Робърт колеж
и в султанското военно-медицин-
ско училище. Председател на При-
временното правителство в Па-
нагюрище по време на Априлско-
то въстание. Участва като доб-
роволец в Сръбско-турската война (1876) и в Ру-
ско-турската освободителна война. През 1877 г.
заедно с Иван Адженов издават първия българ-
ски всекидневник “Секидневний новинар” в Буку-
рещ, на който Бобеков е първи редактор.

1896 - В СОФИЯ Е ОТКРИТО ДЪРЖАВНО
РИСУВАЛНО УЧИЛИЩЕ. За негов пръв дирек-
тор е назначен
Иван Мърквич-
ка. През 1909 г.
учебното заве-
дение е транс-
формирано в Художествено-индустриално учи-
лище, а от 1921 г. прераства в Художествена
академия. През 1951 г. академията е преобразу-
вана във Висш институт за изобразително изку-
ство “Н. Павлович”, а от 1995 г. - в Национална
художествена академия.

1926 - ЗА ПРЪВ ПЪТ Е ПУБЛИКУВАНА КНИ-
ГАТА “МЕЧО ПУХ”. Извест-
ната творба на британския
детски писател Алън Милн е
преведена на повече от 25
езика и е любимо четиво на
малки и големи. Вдъхновение-
то за Мечо Пух идва от Кри-
стофър Робин, син на Милн,
който участва и в самата
книга. Неговото любимо мече е наречено Winnie
the Pooh в чест на мечока Уини от лондонския
зоопарк, който пристигнал в Англия през 1914 г.

1962 - НАЧАЛО НА КАРИБСКАТА КРИЗА.
Най-острата криза по време на Студената вой-
на, възникнала в
отношенията
между СССР и
САЩ във връзка
с разполагане-
то на съветски
установки за
балистични ра-
кети в Куба. На
14 октомври
американското
разузнаване из-
нася данни пред президента Джон Кенеди за
стартови площадки на съветски атомни ракети
на острова. На 28 октомври съветският лидер
Никита Хрушчов обявява, че инсталациите ще
бъдат демонтирани.

През 1933 г. италиан-
ският художник-футурист
Ренато Бертели изработ-
ва най-известната си твор-
ба - керамичен бюст, на-
речен “Безкрайният про-
фил на Дуче”. Произведе-
нието прилича на цилинд-
ричен технически детайл,

но като се вгледаш, разли-
чаваш чертите на Мусоли-
ни. Както и да се
завъртиш, откъдето и да
погледнеш, все виждаш
диктатора.

У нас е същото. Уж не
е вече на власт, уж се
жалва, че е репресиран, но
като пуснеш големите те-
левизии, разгърнеш голе-
мите вестници и оттам -
все същият “любим” про-
фил на бившия министър-
председател Бойко Бори-
сов. И повтаря едно и
също като латерна -
“Всички ще загинете без
мене. Ще умрете, бре!”. За
туй гласувайте за “най-
подготвения”, за този, кой-
то нито един българин не
може да го стигне “в след-
ващите 20-30-40 години”.

Така е. По самохвалство
със сигурност не може да
го стигне никой не 40, ами
140 години напред.

Седнал в Пловдив и се
тупа в гърдите как при
него токът 10 години бил
70 лв., а при служебното
правителство на прези-
дента Румен Радев станал
570 лв. Разбира се, цените
на електроенергията рас-
тяха и през неговото пре-
калено проточило се уп-
равление. Но да се спори
с този човек, е все едно да
разговаряте с радиоточка-
та. Той отдавна живее в
свой свят.

Но вие е хубаво да си
спомните как именно по
време на неговото управ-
ление се палеха хора, за-
щото не можеха да из-

Демагогия без край
държат на мизерията и
напрежението. Как стоти-
ци хиляди излязоха на ули-
ците през зимата на 2013
г. именно заради високите
цени на тока. Сега се пра-
ви на бабаит, но тогава си
подви опашката и се само-
свали от власт, за да под-
мятат други горещия кар-
тоф. Тогава проблемът
беше тук, вътре в страна-
та, а сега е глобален, това
е разликата.

Явно това ще е страте-
гията на Борисов през тази
кампания - да демагогства,
както не е демагогствал
никога досега, защото -
нищо, че се хвали с първо
място по социологически-
те проучвания - народът
вече не го иска, и той го
знае. И го е бъзе.

Бизнесът у нас отно-
во ревнал от недостиг на
кадри. Проблемът вече е
хроничен, като тази годи-
на цели 71% от работо-
дателите съобщават, че
изпитват трудности да
изпълват свободните си
работни позиции, твърдят

от Българската конфеде-
рация по заетостта.

Дотук нищо ново.
Чуваме го от години, но
адекватно решение не се
предлага. А такова може
да е само и единствено
справедливото заплащане.
Уви, българският бизнес
така и не “вдена”, че ба-
ламите у нас вече са на
изчезване. Кой нормален
специалист би се жертвал
да работи за жълти сто-
тинки при зверското
поскъпване на живота и
галопиращите цени. Да
търсиш хора за смешните
700-800 лева е жива по-
дигравка. При това поня-
кога в обявите се изисква
европейска квалифика-
ция, а се предлагат афри-
кански надници.

Вярно е, че продължа-
ващата втора година пан-
демия и политическата
несигурност от послед-
ните месеци утежняват
ситуацията още повече.
Затова и много от фир-
мите са предпазливи, го-
ляма част планират
съкращения, но няма как
да очакваш съпричаст-
ност, когато злоупотре-
бяваш с хората. Да не
говорим, че е масово яв-
ление да не се ценят ка-
дрите, дори напротив -
гледат да ги смачкат.
Хора без образование са
поставени на ръководни
длъжности, а тези със
знания и желание за раз-
витие са унижавани. И
няма как да бъде другоя-
че, след като половината

Кой да ви работи?
от собствениците и ше-
фовете на фирми у нас
са хора с прякори от
подземния свят.

Погледнете какво се
случва в държавните
фирми и в администраци-
ята. Само ако си нечий
човек, имаш шанса да се
вредиш на 4-цифрена за-
плата. В същото време
млади висшисти и дори
кадри с опит се търсят
срещу 650 лева месечно.
Но толкова от управле-
ние, което 12 години на-
дува числото чантаджии
и милиционери, докато
смазва всичко останало.
Лудост е да правиш едно
и също нещо отново и
отново, и да очакваш раз-
лични резултати. Е, кой
да ви работи?

Валентин ГЕОРГИЕВ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

Георги ГЕОРГИЕВ
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През Втората световна война в неговите заводи загиват
от глад, студ и преумора милиони човешки същества, чиято
основна вина е, че не са арийци. И нека не обвиняваме
както обикновено само хитлеристката върхушка, защото
изпълнители на геноцида много често са големите герман-
ски индустриалци.
Гюнтер Валраф по блестящ начин, дегизиран и с чуждо
име, прониква в “светая светих” на немския капитализъм,
в който водещо място заема империята на Алфрид Круп
(1907-1967). Печалбата й само от Първата световна вой-
на, след която Германия затъва в нечувана бедност, възли-
за на космическите тогава над 400 млн. долара. А “дребо-
лиите”, детайлчетата на случилото се в “Круп” през Вто-
рата световна война, които изнася Валраф, наистина са
потресающи.
Това обаче се случва не само в Хитлерова Германия. Колко
милиона са жертвите на мизерията в колониите, напри-
мер. И колко милиарда са източени от тях? Но как да е
иначе - става дума за преобикновен капитализъм. Не го ли
изпитва и българският народ днес на гърба си, само защо-
то някои западни свръх същества са решили да оглозгат до
кокал нашата хубава земя и да я обезлюдят в най-скоро
време? Е, сега го правят къде-къде по-елегантно. А наши-
те родни канибали се вият ката ден около тях за паница
с грошове. Не продължава ли масово и по 18 часа на
денонощие работният ден на българина в частни фирми,
а и не само, по време на пандемията и никой не гъква, за
да не бъде изхвърлен и оставен и без мизерното препита-
ние... А да сте чули поне една партия да е включила в
предизборната си програма дори намек за 8-часовия
задължителен работен ден?
Такива са и нашенските чорбаджии - кожата си менят, но
нрава си - не!

Много десетилетия не само у нас, но и
в цял свят социалистите водят неравна
борба срещу пороците на капитализма,
чиито основни характеристики и днес
са еднакви навсякъде. През март мина-
лата година погледнахме през очите на
големия немски журналист и писател
Гюнтер Валраф, чиито книги излизат в
многомилионни тиражи по цял свят, към
дъното на “Макдоналдс” (https://
duma.bg/makdonalds-pogled-ot-danoto-
n186839). Днес ще стигнем едно друго
дъно - това на “хер смърт” - на Круп.
Той е производител не само на леген-
дарните топове, които гърмят по всич-
ки крайчета на света от столетия насам.

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ

На стр. 11

Капиталът
кожата си мени,
но нрава си - не!

Един бивш високопоста-
вен чиновник от Круп, сега
пенсионер, а през последните
години на работа в друга фир-
ма, с неохота си спомня за
времето, което е донесло на
завода неимоверно високи
печалби, но което досега не е
намерило място в юбилейни-
те издания на фирмата.

Нужни са много ходатайст-
ва и уговорки, за да накараш
66-годишния бивш круповец да
проговори. Очевидно той се
страхува добрата му памет да
не му навлече неприятности.
Споменава случая с негов при-
ятел и колега, който “знаел
твърде много” и затова полу-
чил огромна сума пари, но по-
сле, когато въпреки всичко не
могъл да опази тайната си, се
побоял за живота си и сега
живеел в чужбина в един вид
принудителна емиграция... Ня-
колко от свидетелите, които се
осмелили да дадат показания
срещу своите началници пред
Международния военен трибу-
нал в Нюрнберг по-късно, кога-
то Круп поел отново властта
си, изчезнали безследно...

“Към първите чуждестран-
ни работници, разказва очеви-
децът, се отнасяха още съвсем
човешки. По икономически при-
чини тогава още не си струва-
ше да ги подлагат на специална

обработка. През 1942 настъпи
промяна, изпратиха 10 000 сла-
вяни и Круп “поръча допълни-
телно” горе-долу същия брой.
На него му беше изгодно да
използва оптимално работната
им сила. По външните стени на
работилниците бяха окачени
табла с думите: “Славяните са
роби”. В заводските съобщения
буквално се говореше за “ра-
ботници-роби” и “пазар на ро-
бите”, а между другото и за
“еврейски материал”. В цент-
ралното бюро наричаха насил-
ствено докараните “парчета”.
Разпространи се фразата, че
сега конвейерите “ще се

удължават с еврейски матери-
ал”Е”Ohne arbeit kein Fressen” -
“Без работа няма плюсканица”
- бяха първите думи на надзира-
телите, които депортираните чу-
ваха, когато ги изсипваха от то-
варните вагони в Есен и ги на-
лагаха, включително болните и
децата, с ритници и юмруци -
нека знаят от самото начало, че
тук “хлабаво няма”.

На новопристигналите раз-
даваха дървени обувки и одеяла
с емблемата на Круп (три пре-
плетени кръга), а също и плен-
ническата униформа на завода
(синьо с широка жълта ивица).
Имената бяха забравени, за от-
личителни знаци служеха номе-
ра, тегелирани с бял конец.

Настаняваха работниците-
роби в развалини, в неотоплени
бараки, училищни дворове и
палатки. Някои трябваше да
спят по земята, често под от-
крито небе. Французите, дове-
дени на принудителна работа,
бяха например разквартирува-
ни в кучешки колиби, високи
точно 1 метър, дълги 2,5 м и 2
м широки; всяка такава колиба
се заемаше от петима - за да
влязат, те трябваше да пълзят на
четири крака. Други бяха наста-
нени в обществени клозети и
стари фурни. Само в Есен има-
ше 55 работнически лагера на
Круп. Заедно с работилниците
в концентрационните лагери
(между другото и в Освиенцим)
Круп беше впрегнал да работят
за него общо около 100 000 ра-
ботници-роби.

За постоянното и най-бързо
осигуряване на пресен евтин
“човешки материал” отговаряше
директорът Леман, който наби-
раше хора от 5 окупирани стра-
ни. А когато избраните “парче-
та” не се качваха доброволно
на транспорта, изпращаха ги в
Германия с белезници.

12-14-годишни деца бяха
използвани като пълноценна
работна сила в заводите на
Круп, а през 1944 имаше дори
6-годишни, принудени да ра-

ботят. Във всички лагери на
Круп за роби храненето беше
катастрофално. Дори по вре-
мето, когато в Германия пора-
ди заграбената от окупирани-
те страни реколта не същест-
вуваше недоимък от хранител-
ни стоки, робите на Круп бяха
подложени на гладна дажба, за
да се правят от тях икономии.
Дажбите на Круп бяха много
под и без това минималните,
определени за цяла Германия
дажби за изпълняващите при-
нудителен труд.

Дневната дажба на работни-
ците-роби много често се състо-
еше от така наречената “арес-
тантска супа” (водата от сваре-
ни зелеви листа и няколко ре-
зенчета цвекло), филия хляб с
мармалад или маргарин, всичко
на всичко около 500 калории.
Много от робите-круповци
умираха от недояждане, много
от тях бяха със съсипани, изду-
ти стомаси и екземи. Страху-
вайки се от зараза, Круповите
лекари накрая вече се бояха
изобщо да влизат в тези човеш-
ки зверилници за робите на
Круп. Алфрид Круп беше гос-
подар на живота и смъртта.
Беше се спазарил с нацистките
големци да наема роби за по 4
марки дневно на глава и да си
удържа по 70 пфенинга за хра-
ната, като запазва правото си
на размяна. Беше си извоювал
привилегията да връща лоша, а
това ще рече - износена за крат-
ко време при него “стока”.
Съответният параграф от
търговската сделка гласеше:
“Счита се за договорено, че
могат да се разменят хора,
напълно негодни за фабрична
работа.” Имаше германски ра-
ботници, които въпреки запла-
хата от тежки наказания, поема-
ха риска и даваха по нещичко
от храната си на прегладнелите
роби. Надзирателите в някои це-
хове, например шефът на локо-
мотивния завод, пращаха рапор-
ти до ръководството на фирма-
та, че тези крайно икономични

мерки в дажбите за хранене в
последна сметка се отразяват
зле върху производителност-
та на работниците-роби, че
дори когато ги бият с кожени
палки, камшици и прочие, те
от отпадналост не могат да
работят и почти всеки трети
отпада от производството.
Често не помагаше дори и
това, че от транспортите за
депортирани се избираха само
най-здравите и най-младите.”

“Вярно, спомням си, често
имаше оплаквания, че на
чуждестранните работници не
се дава достатъчно храна...”

Из признанията на Алфрид
Круп пред Трибунала срещу
военните престъпници в
Нюрнберг

“Както повечето шефове,
давали разпореждания от бю-
рата си - продължава бивши-
ят служител на Круп, - и Ал-
фрид Круп разправяше след
разгрома, че не знаел нищо
за зверското отношение към
неговите работници-роби;
той, който се интересуваше
от всичко и по патриархални-
те обичаи сам вземаше най-
важните решения, прехвърли
вината върху другите. А все-
ки в Есен знаеше какво ста-
ва при Круп с хората, обрече-
ни на принудителен труд. Вся-
ка сутрин например повежда-
ха еврейките на тълпи като
добитък по шесткилометро-
вия път до работното им мя-
сто през “Бьоклерщрасе”
край ъгъла на “Алтендорфер-
щрасе”. Там беше главната
канцелария на Алфрид. Оттам
минаваха през зимата коло-
ните с работници, между тях
измършавели 14-годишни
момичета с премръзнали ръце
и крака, на които беше за-
бранено да носят ръкавици,
въпреки студа, обувките им,
надянати на бос крак, пред-
ставляваха дървени подмет-
ки, омотани с откъснати от
завивките парцали...”

По-късно пред Междуна-
родния трибунал срещу воен-
нопрестъпниците в Нюрнберг
Алфрид Круп си позволи да
заяви, че “не знае за никакво
нарушаване на правата на
човека”. Той по своему беше
прав. Работниците-роби не
бяха круповци. IIонеже не
бяха човеци, не можеше да
става дума за накърняване на
човешки права.

Жертвите на Круп действи-
телно имаха “възможност да
протестират”, те винаги може-
ха да изразят оплакванията си с
викове.

“Нежелателни репортажи”, Гюнтер Валраф,

Партиздат, 1978 г.

Из “Вярност за вярност”

Алфрид Круп

Гюнтер Валраф
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“Оставаме, остава-
ме...”, продължава да пее
на брега на морето певи-
цата от “Оркестър без
име” с гласа на Маргари-
та Хранова. А колко мно-
го други неща също оста-
ват и сега!

Остават протестите
на строители и камиони
по улиците и площадите
на София, уж за заплати,
пък браншовите им шефо-
ве викат, че били ги полу-
чили.

Остават мераците на
Веселин Марешки, Вале-
ри Симеонов, Алек-
сандър Томов, Светльо
Витков, Костадин Коста-
динов, Волен Сидеров и
на още други пишман
кандидати за държавен

Оставаме, оставаме...
Нищо не се променя в живота ни, а трети път ще избираме

глава на България.
Кристалина Георгие-

ва остава шеф на МВФ.
Засега.

Борислав Михайлов и
с един глас разлика оста-
ва начело на БФС.

Татяна Дончева оста-
ва да е в листите за депу-
тат, Делян Пеевски -
също...

Политическата партия
ГЕРБ остава да е начело в
прогнозите на социолози-
те за първа сила в Народ-
ното събрание!?

Същите коалиции и
партии (общо пак шест)
остават да са в проектите
за нов парламент.

Остават задълженията
ни към НАП, към топло-
то, тока и водата, но вече
при нови шокови цени.
Остават ни магазините,
ама и в тях вече по джоба
ни са само две трохи.
Остава ни това, че нищо
не ни остава от пенсии и
заплати.

Остават ни ваксините,
щото българинът не ще да
се имунизира, страх го
било от тях, а да мре не
го е страх... Остават ни
мисирките и калинките.
Остават ни къщите за гос-
ти и офшорките в стран-

ство.
Остава ни чекмедже-

то с пачките в евро и
кюлчетата в злато...

Оставаме на последно
място в ЕС по доходи,
оставаме най-бедни, оста-
ваме първи по болести и
смъртност. И по най-
бързо изселване нанякъ-
де по света, където още

може да се живее.
Остава дебатът за

съдбата на Паметника на
Съветската армия в сто-
лицата. Щото по избори
цялата русофобска гвар-
дия от бивши храненици
на оная власт и днешни
нейни първи хулители се
активизира да натрапи
рушенето като светло

Специално обучени надзи-
ратели и надзирателки осигуря-
ваха спазването на “мерките за

социална помощ” с камшици и
палки. В лагера на “Хумболд-
щрасе” например имаше един
надзирател Рийк, който беше
култивирал “обслужването” на

работниците-роби в нещо като
спорт. Носеше ботуши за езда,
в едната си ръка винаги държе-
ше парче гумен маркуч, а в
другата - дълъг кожен камшик.
Перчеше се пред другите над-
зиратели, че улучвал око от
разстояние 2,5 метра.

Като най-висша инстанция
Алфрид Круп също чуваше ви-
ковете на жертвите си, въпреки
че по-късно пред съда твърде-
ше, че не знаел нищо за това.
Секретарката му обаче имаше
по-добра памет от него. Тя при-
зна, че често е бивала смущава-
на от продължителни викове.

В мазето на главното управ-
ление беше щабквартирата на
заводската охрана и отряда. За
специална обработка на работ-
ниците-роби тук беше постро-
ен “кафез” - стоманена конст-
рукция без прозорци с няколко
прегради, всяка 55 см широка,
55 см дълга и 1,50 м висока,
толкова тясна и ниска, че вкара-
ните вътре почти полудяваха от
болки. В студено време за раз-
нообразие ги заливаха през мал-
ки дупчици отгоре със студена
вода и ги оставяха така дълго
време заключени. “Кафезът”
беше отлично съоръжение за
бременни. За най-дребни про-
винения - когато са застъпили
смяната си в 4,45 часа вместо в
4,30 например или от изтоще-
ние са заспали на работното си
място - те биваха подлагани на
тази специална обработка дори
в шестия или по-горен месец на
бременността. На тези жени им
се спестяваше раждането на
живо дете, иначе концернът

щеше да се погрижи за унищо-
жаването на този непродукти-
вен живот в Круповите детски
концентрационни лагери.

Детският концентрационен
лагер беше особена придобив-
ка на Круп, който вероятно
от непризнат религиозен пие-
тет оставяше бременните
жени да износват рожбите си,
за да ги умори по-късно бав-
но от глад в лагера за кърма-
чета и малки деца в Бушман-
схоф. През януари 1943 годи-
на в лагера е имало 120 по-
лумъртви от глад кърмачета и
малки деца; нито едно от тях
не е доживяло до две години.

1972 г.

“И тогава Алфрид Круп
тръгна към затвора; той, невин-
ният, застана мъжествено пред
военния съд. Той отговаряше за
концерна Круп, но и за цяла
Германия от висотата на ранга
си. Сега край този ковчег Гер-
мания му благодари за това.”

(Из траурната реч на то-
гавашния президент на Бунде-
стага Ойген Герстенмайер.)

“Никой не знае кой точно

изрече коварната формула за
изтребване чрез работа”, но 4
седмици по-късно Круп доклад-
ва за това на фюрера. Той каза,
че всеки партайгеносе се радва
да вижда как се премахват “ев-
реи, саботьори, чужденци, на-
строени против националсоци-
ализма германци, цигани,
престъпници и асоциални еле-
менти”, но не разбирал защо те
да не сторят нещо за отечест-
вото, преди да бъдат унищоже-

Лозан ТАКЕВ

бъдеще, понеже да гради
не умее.

Остава същата съдеб-
на система. Остава същи-
ят главен прокурор. Емил
Кошлуков остава да е
шеф на Националната те-
левизия.

Бодигардът Борисов и
Шехерезада остават да са
последна инстанции в

медиите по всички въпро-
си.

Мутрите остават да са
вътре, въпреки “Мутри,
вън!”...

Остава неясно двойно-
то гражданство на Кирил
Петков и невярната му
декларация.

Остават заплахите от
икономическа, социална и
политическа криза.

Остават очакванията,
че новата година ще за-
почне с нови парламен-
тарни избори.

Остават и очаквания-
та да се появи пак нов
почтен спасител на Бълга-
рия...

Оставаме на 112-о
място по свобода на сло-
вото според “Репортери
без граници”.

И ние продължаваме
да си тананикаме и при-
пяваме хитовата песен на
Борис Карадимчев по
текст на Александър Пе-
тров “Оставаме, остава-
ме”, а филмът “Оркестър
без име” на Людмил Кир-
ков и Станислав Страти-
ев остава четири десети-
летия да е номер едно в
киното ни и през Прехо-
да. Защото оставаме, ос-
таваме!

ни. Ако се впрегнат здраво,
всеки един от тях би могъл през
няколкото месеца преди ликви-
дирането си да изработи толко-
ва, колкото за цял един живот...
Разрешаването на проблема,
както се оказа, е било въпрос
на стопанска изгода...”

(Из “Круп” от Уилям Ман-
честър)

“В отговор на въпроса, защо
семейството ми подкрепяше
Хитлер, аз казах” “Ние, крупи-
анците, не сме идеалисти, а ре-
алисти. Баща ми беше дипло-
мат. Имахме впечатление, че
Хитлер ще осигури здраво раз-
витие. Действително той напра-
ви това... в тази сурова борба
ние имахме нужда от сурово и
силно ръководство. Хитлер ни
даде и двете. В годините след
неговото ръководство ние
всички се чувствахме по-добре.
Когато бях попитан за антиев-
рейската политика и какво съм
знаел в тази връзка, казах, че не
съм знаел нищо за унищожава-
нето на евреите, и освен това,
че когато купуваш добър кон,
трябва да приемеш и няколкото
му недостатъка.”

(Изказване на Алфрид Круп
пред международния военен
съд в Нюрнберг. Осъден като
виновен за ограбването на
стопански имущества в оку-
пираните страни; за изтреб-
ването и убиването на широ-
ки маси чуждестранни работ-
ници, обречени на принудите-
лен труд. Получил 12 години
затвор, но освободен след три
години - в разгара на полити-
ката за ново въоръжаване”).

Арндт Круп, единствен син на магната,
се отказва от заводите и след смъртта на баща
му през 1967 г. те стават публична собственост

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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Боже, пази България
от обединители!
Как ще единят бедняка с милионера, полицая с убиеца,
ВМРО с ДПС, бабите с емигриралите им внуци?

Анко ИВАНОВ, д-р по философия

Мине не мине време, и отново се
развява знамето на обединението. Сега
обединението се представя като някак-
во сплотяване на обществото около една
личност. Пръв такъв “обединител” бе
Фердинанд, неслучайно определян като
българоубиецът от XX век. След това
бе фашистът-кръволок Александър Цан-
ков, който бе за обединението на всичко
дясно, забрана и унищожение на всичко
ляво, сговор на народа около национал-
ните интереси. Голям “обединител” бе и
монархът-фашист Борис III, който така
обедини България, че тя се оказа на
подсъдимата скамейка на Парижката
мирна конференция през 1947 г.

Под давление на ГЕРБ през послед-
ните две години се развява

медийният байрак

че президентът трябва да е обединител
на нацията, а Радев бил разединител.
Мантрата “обединител” се приписва на
Конституцията. В нея обаче пише нещо
по-различно: Чл. 92 (1) “Президентът е
държавен глава. Той олицетворява един-
ството на нацията и представлява Ре-
публика България в международните
отношения”. Тук няма термин “обеди-
нява” и респективно “обединител”. Ясно
е посочено, че той само “олицетворява”
и “представлява”. Президентът не създа-
ва единството на нацията. Той е лицето
на България, на нацията пред света.

Съвсем не е случайно, че “безпар-
тийният” Анастас Герджиков като кан-
дидат-президент се произнесе: “Моята
главна цел е да обединим всички българ-
ски партии и всички български гражда-
ни”. Явно герберското “обединител”,
което той възприе като своя теза, или не
му е съвсем ясно, или с него, волно или
неволно, участва в манипулацията на
наивното българско гражданство от оли-
гархическия кръг около партия ГЕРБ.

Изкуствена е логическата конструк-
ция, че щом президентът “олицетворява
единството на нацията”, той не може да
я разделя. Той не притежава необходи-
мите политически и законови лостове,
за да формира или разделя “единството
на нацията”. Тези лостове са в ръцете
на изпълнителната власт. А тя, оглавява-
на от 12 години от Борисов, Доган,
Пеевски и пр. политици, бизнесмени-
олигарси и мутри, доведе България до
огромното разделение на свръхбогати и
свръхбедни. Сега действителните разе-
динители на нацията по правилото

„крадецът вика
дръжте крадеца”

прехвърлят своята разединителна дей-
ност на президента Радев, който няма
реална власт.

Защо президентът да е “разедини-

тел”? За това ли, че застана на страната
на хората от протестите и на борещите
се срещу срастването на държавната
власт с олигархията и мутрите? Тече
процес на целево манипулиране на част
от избирателите чрез използване и вну-
шаване на ключови думи с оценъчен
характер: Герджиков - обединител, Ра-
дев - разединител. Терминът обединител
се възприема много по-добре, той е с
положителна конотация, докато разеди-
нител се възприема отрицателно. И се
получава, че положителен герой е обе-
динителят Герджиков, а отрицателен -
Радев. Разчита се някои избиратели-лап-
нишарани да клъвнат на тази въдица.

Първоначално Герджиков ясно и
категорично каза, че целта му е да обе-
дини “всички български партии”, т.е. да
създаде нещо подобно на Отечествен
фронт на почтените хора. Малко по-
късно се отрече от думите си: “Аз не
казвам, че трябва да се обединяват пар-
тии, а трябва да се обединят всички
български граждани зад каузи”. Но не е
ясна главната или поне няколкото по-
главни каузи, за които той ще обединява
българите. Не ни информира и как, с
какви средства ще ни обединява. А глав-
ната кауза на българите би трябвало да
е всички в обществото да имат право на
достоен живот, на високо жизнено рав-
нище, а не само богатите.

Освен това той се произнесе, че ще
е “изразител на интересите на всички”,
т.е... на никой. Но интересите най-често
са противоположни. Проблемът е не в
изразяване на интересите на всички и не
само в търсенето на баланс на интере-
сите, “така че всички да се почувстват
удовлетворени от някакъв справедлив
резултат”. Проблемът е, че с общи фра-
зи се замъглява истината.

Налага се да поясним. Интересът е
проява на човешка потребност. Вероят-
но като учен проф. Герджиков възприе-
ма интереса като познавателна потреб-
ност на човека, който иска да знае пове-
че, да научи нещо ново, да види нови
забележителности и т.н. Но в общество-
то има значими интереси, които са при-
чина за политически, социални, иконо-
мически, културно-просветни и др. дей-

ствия и събития. Интересите са проява
на желанието на хората за удовлетворя-
ване на техните потребности, и то пре-
димно за по-добър живот, за материал-
ни и духовни блага.

В съвременното българско обще-
ство има

голяма социална
диференциация

водеща до икономическо и политичес-
ко противопоставяне, дори до кон-
фронтация. Обществото ни е разделе-
но по множество “червени линии”.
Основата на съвременната диференци-
ация се дължи на различното място на
хората по отношение на труда, на раз-
делението и преразпределението на ре-
зултатите от него, на мястото в трудо-
вия процес, в получавания дял от пе-
чалбата, от БВП. Различното място на
хората в процеса на труда е в основа-
та на формирането на техните полити-
чески интереси. Потребностите и ба-
зиращите се на тяхна основа интереси
са различни и разнопосочни. Интере-
сите на хората от различните съсло-
вия, класи, групи са понякога коренно
противоположни. В обществото изра-
зители на интересите на част от хора-
та са партиите, професионалните съю-
зи и др. Удовлетворяването на социал-
ните интереси става чрез политичес-
ките интереси.

Главното, което се изпуска от нови-
те “обединители”, е целта на обедине-
нието. За какво да се обединяваме? За
това богатите да стават все по-богати,
а бедните - все по-бедни, т.е. запазване
на герберско-депесарското статукво?
Как да обединиш интересите на богата-
ша, живеещ в палати и невероятен лукс,
притежаващ самолет, лимузини, яхти,
вили, апартаменти, телохранители и
т.н., с човека, който рови по кофите за
боклук в големите градове, проси по
улиците, който е без работа и доходи,
на когото децата не могат да бъдат на-
хранени, облечени и образовани?

Не по-малко важно е кандидат-обе-
динителите да кажат кого ще обединя-
ват. И можем да се запитаме общи ли са

интересите на полицая, прокурора и
съдията с тези на престъпника? Какъв
да е балансът? Как да обединиш рекети-
рания търговец с рекетьора? Кого да
обединиш - националистите от ВМРО,
НФСБ и “Атака” с ДПС? Та те не могат
да се понасят. Кого да обединиш - арти-
стите от операта, балета, театъра,
изпълнителите на класическа музика,
писателите и т.н. с изпълнителите от
чалготеките? Как да обединиш мнозин-
ството с малцинството? Когато те се
обединят, вече няма да има мнозинство
и малцинство, а аморфна маса, която с
лекота може да бъде манипулирана от
нови месии и купени телевизии.

Поради огромната икономическа и
социална нищета и поради ограничени-
те правомощия народът не може да бъде
обединен от който и да е президент. Има
опасност под маската на стремеж за
обединение да се прикриват значими
диспропорции и разделения в общество-
то, т.е. крайно неблагоприятната соци-
ално-икономическа диференциация. Има
нова опасност - левите (бедните) да гла-
суват за богатите (десните), които пред
бедните избиратели се прикриват зад
общи фрази за обединение и единство.
Не разбрахме от интервютата на Герд-
жиков кое “обединение на нацията” е на
преден план: политическо, икономичес-
ко, социално, духовно. В сегашната об-
ществено-политическа ситуация у нас
социално-икономическо обединение е
невъзможно. Богатите не се отказват от
богатството и лукса, а бедните невинаги
се примиряват да живеят в нищета. Няма
как вълкът да е сит и агнето да е цяло.
Политическото обединение ни връща
към тезата на Кирил Петков и Асен
Василев, че всички са едно и също нещо
- няма ляво, няма дясно, и са

обединени около богатите

и “почтените” бизнесмени, които уп-
равляват в свой интерес. Формалното
политическо обединение е възможно,
но то би противоречало на съдържа-
телното - интересите на различните
социални групи. Без социално-иконо-
мическо издигане на жизненото равни-
ще на всички хора в обществото, без
достоен живот за всички, не може да
има единство, единение, спояване и
обединяване на нацията.

Всеки може да се самооопределя
като обединител на нацията или да се
самопредложи за министър-председа-
тел като Борисов и Петков. Но без
подкрепата на определени вътрешни и
външни политически сили, без значима
финансова подкрепа от определени
кръгове, без безкрайното манипулира-
но гастролиране по всички телевизии,
никой не може да стане “обединител”
на нацията. Зад гърба на Герджиков
прозират политическите интереси на
ГЕРБ с Борисов, на ДПС с Доган. Са-
мопредлагането на Карадайъ за канди-
дат за президент само прикрива истин-
ската ситуация. ГЕРБ и ДПС са кръвно
заинтересовани от съхраняване на
олигархическата власт на централно и
общинско равнище.

Неолибералната демокрация в
България иманентно предполага плура-
лизъм не само на мненията и каузите, а
и на партии, изразяващи социално-ико-
номически интереси на големи групи
хора. Остава съмнението, че с Герджи-
ков се избира нова политическа пози-
ция с позата на “човек от народа”, за-
грижен за единството и обединението
на нацията и отявлен враг на разедине-
нието и конфронтацията. Пази, боже,
България от подобни обединители, ко-
ито забравят за живеещите в нищета
хора и са обединители само на “почте-
ните” богаташи. Пази, боже, България
от обединители, които забравят и неха-
ят за демографската катастрофа. А
обединението на “почтените” богата-
ши и интелектуалци е по същество обе-
динение срещу потребностите и инте-
ресите на “работещите бедни”, които в
България са най-много в сравнение със
страните от ЕС.

ИЛЮСТРАЦИЯ ИНТЕРНЕТ
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Излезе новият роман
на Мария Лалева

„Дом за овце и сънища”
открива фестивала
„Ерата на Водолея”

“Дом за овце и сънища” е първо-
то представление в програмата на
11-ия бургаски фестивал “Ерата на
Водолея” (14-17 октомври), научи
ДУМА от Демна Димитрова. На
14 октомври от 19 ч. в Културния
дом НХК (зала “Тончо Русев”) доку-
ментално-художественият разказ на
Здрава Каменова и Гергана Дими-
трова ще може да бъде гледан със
свободен достъп. Спектакълът чер-
тае маршрути през историята, близ-
кото минало, настоящето и дори
бъдещето. Музиката и визуалната
среда са активна част от живото
представление - музикантът Павел
Терзийски и сценографът Никола
Налбантов партнират на Здрава
Каменова на сцената. През 2019 г. за
“Дом за овце и сънища” тя е номи-
нирана за “Икар” за водеща женска
роля, а Павел Терзийски печели ста-
туетката за авторската си музика.
През 2020 г. представлението е но-
сител на наградата “Brucke Berlin”
за драматургия и превод. Спек-
такълът се реализира с финансовата
подкрепа на Министерството на кул-
турата и НФ “Култура”.

СНИМКА © UTE LANGKAFEL

“Дом за овце и сънища”

Музикалният проект “Цигулката
в киното” със солист Чавдар Вълков
надхвърли 60 срещи с публиката и
продължава на 14 октомври от 19 ч.
в Плевен, в зала “Емил Димитров” на
НЧ “Съгласие - 1869” заедно с Пле-
венска филхармония. Автор и солист
на проекта е Чавдар Вълков, кон-
цертмайстор на оркестъра, и за първи
път концертният проект ще бъде ди-
рижиран от младия талант Георги
Милтиядов, научи ДУМА от Бори-
слава Лазарова.

През миналия век филмовата му-
зика се превърна в отделен жанр,
който познавачи определят като
“съвременна класика”. Създадена
най-често за голям симфоничен ор-
кестър, като неизменна част от голе-
мите холивудски и европейски про-
дукции, тя се превърна в значителен
елемент от успеха на филмите.

На концерта в Плевен ще прозву-
чи музика от филмите “Червената ци-
гулка”, “Ангели и демони”, незабра-
вимата за поколения мелодия от
“Кръстникът”, също така музика от
“Гладиаторът”, “Списъкът на Шинд-
лер”, невероятната забавна музика с
латино ритми от “Маската на Зоро”
и много други.

Още един вълнуващ повод за соли-
ста Чавдар Вълков е излизането на

СНИМКА НИКОЛА ДЕЧКОВ

Новият роман на Мария Лалева
“Пасиансът на архангелите” ще бъде
в книжарниците от 14 октомври,
научи ДУМА от Елица Пенова. Той
разказва за семейство, въвлечено в
поредица от конфликти, тайни, об-
рати, мисте-
рии и суеве-
рия. Автор-
ката ще се
срещне с чи-
татели в
столичните
книжарници
“Книгома-
ния” (бул. “В.
Левски” 28) -
14 октомври от 16 до 19 ч.; “Хеликон
Витоша” (бул. “Патриарх Евтимий”
68) - 15 октомври от 16 до 19 ч.;
Книжен център “Гринуич” (бул. “Ви-
тоша” 37) - 16 октомври от 12 до
15 ч. Предстои турне за представяне
на книгата и Мария Лалева из стра-
ната. Договорени са първите дати -
19 октомври от 18 ч. в галерия
“Тракарт” в Пловдив; 21 октомври
от 18 ч. в Гранд хотел и СПА “При-
морец” в Бургас; 26 октомври от
18 ч. в “Мелницата” в Балчик.

„Цигулката в киното”
представят в Плевен
Автор и солист на музикалния проект е Чавдар Вълков

сцената с новия му инструмент, създа-
ден от лютиера Живко Старчев от
Казанлък, по модел на Антонио Стра-
дивари от 1715 г. “Новата ми цигулка
е с прекрасен тембър, който вече за-
радва слушателите в столичната зала
“България”, разказва цигуларят.

Проектът “Цигулката в киното”
провокира публиката да се докосне
до класическото звучене на оркест-

ровото звукоизвличане. Предизвика-
телството, при което оркестърът за-
дава енергията, а цигулката отговаря
в непрестанен диалог. Музиката е
съчетана със съвременна мултиме-
дийна визия, представяйки хармонич-
ното сливане на изкуствата музика и
кино, чрез визуализация на откъси от
филми, чиято тема звучи в концерт-
ната зала.

СНИМКА АРХИВ ДУМА/СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

Феноменалната Валентина Лисица
свири за първи път в България

СНИМКА © GILBERT FRANCOIS

Феновете й я наричат
“кралицата на Рахманинов”,
но пианистката Валентина
Лисица е нещо много пове-
че. Тя печели световна сла-
ва чрез изявите си в социал-
ните мрежи. Много преди
известни музикални инсти-
туции да открият дигитални
канали, тя вече има огромно
количество лоялни последо-

ватели от целия свят. Лиси-
ца е феномен в ютюб - един
от първите класически му-
зиканти, станал известен без
подкрепата на каквато и да
е звукозаписна компания.

Лисица пристига у нас
по покана на директора на
Националния оркестър. На
14 октомври заедно със Со-
фийската филхармония под

диригентството на маестро
Найден Тодоров тя ще пред-
стави Варшавския концерт
за пиано и оркестър на
Адинсел и Концерт за пи-
ано и оркестър 2 на Рах-
манинов. Националният
оркестър включва в про-
грамата и Гротескната сю-
ита “Бай Ганьо” от Весе-
лин Стоянов.

Началото на стенографията
у нас е поставено
преди 142 години

142-рата годишнина от
деня, в който чешкият ин-
телектуалец Антон Безен-
шек положи началото на
българската стенография,
бе отбелязана в залата на
Културния дом “Средец” в
София. Председателят на
Сдружението на български-
те стенографи Карамфил
Матев запозна присъства-
щите с най-важните момен-
ти от историята и развити-
ето на стенографията у
нас, историческия принос

на Безеншек и неговите по-
следователи за развитието
на това важно за младата
ни държава дело. Дело,
свързано с историческата
памет и съвременното раз-
витие на страната ни.

Карамфил Матев по-
здрави своите колеги, а
също и присъстващите на
тържеството представители
на Съюза на българските
творци, начело с неговия
председател Ирина Алек-
сандрова. Бе подписан про-
токол за културно сътруд-
ничество между двете орга-
низации. Актрисата проф.
Цонка Великова прочете
няколко творби от членове
на съюза като поздрав към
новите приятели по повод
техния празник. Маестро
Валентин Стамов постави
прекрасен финал на съби-
тието с блестящи импрови-
зации на пиано.СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ
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Над по-голямата част от страната облачността ще е значител-

на, с временни разкъсвания в източната половина. В Западна

България ще продължи да превалява дъжд. Ще духа слаб, в Източна

България умерен североизточен вятър. Минималните температури

ще бъдат между 5o и 10o, а максималните между 10o и 15o.

Над Черноморието ще има значителна облачност. Ще духа умерен

североизточен вятър с малко по-високи максимални температури.

В планините ще бъде облачно и мъгливо. В масивите в Западна

България ще има валежи от дъжд, по най-високите части от

сняг. Максималната температура на 1200 м ще е около 7o,

на 2000 м - около 2o.

НИМХ/БТА

ВИДИН

12c

СОФИЯ

7c

САНДАНСКИ

8c

ПЛЕВЕН

8c

РУСЕ

10c

ПЛОВДИВ

11c

ВАРНА

15c

БУРГАС

15c

НЕДЕЛЯСЪБОТА ПОНЕДЕЛНИК

ТЕЛЕЦ

Помогнете на партньора
си да се пребори с трево-
гите си. Начинанията са
успешни. Не влизайте в
спорове и конфликти.

ОВЕН

Днес провал очаква всички
овни, които се надяват на
чудеса, в очакване на лесни
печалби без да са работили.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Не налагайте волята си с
инат и агресия. Осъщест-
вете смело замислите си.
Уредете документите по
уговорени сделки.

22 май - 21 юни

РАК

Приемате шегите на ко-
легите ви прекалено сери-
озно и после се ядосвате
на насмешките. Бъдете
аналитични.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Запазете доброто си на-
строение, за да завършите
успешно служебните си
задачи. Бъдете умерени и
не влизайте в спорове.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Трудности ще блокират
работата ви до обед, но
ще ги преодолеете. Избяг-
вайте шумните компании.
Успех в деловите срещи.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Мнението и идеите ви ще
бъдат чути от вашите
колеги, но ще си създадете
проблеми в отношенията.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Срещнете се с подходящи-
те хора и им кажете за
очакваната от тях помощ.
Ще разрешите проблем,
блокиращ делата ви.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Планирайте времето си,
за да впечатлите околни-
те с качествата си. Очак-
вайте оферти, обещава-
щи печалби.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Анализирайте грешките си
и бъдете искрени пред себе
си. Много от вас ще се
окажат пред избор, който
ще промени живота ви.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Поставете началото на
нови занимания, свързани
с бъдещите ви печалби.
Овладейте емоциите си,
за да избегнете грешки.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Бъдете отговорни на ра-
ботното си място, за да
избегнете проблеми.
Очакват ви материални
успехи.

ХОРОСКОП

ОБЛАЧНО С ДЪЖД
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ПРОМЕНЛИВООБЛАЧНО С ДЪЖД ОБЛАЧНООБЛАЧНО С ДЪЖД

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ/Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‰ÂÚ-

ÒÍË Ú‚ ÙËÎÏ
14.30 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.00  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /3 ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔ./
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 À˛·ËÏˆËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ

Ú‚ ¯ÓÛ
22.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /6

ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/ (12)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.15 ƒÓÒÚÓÈÌËÚÂ ·˙Î„‡Ë

2021 ˆÂÂÏÓÌËˇ ÔÓ
Ì‡„‡Ê‰‡‚‡ÌÂÚÓ

00.00 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.20 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 Õ‡ˆËÓÌ‡ÎÌË Ò˙ÍÓ‚Ë˘‡

Ì‡ ◊ÂıËˇ
03.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô/
04.25  Ó„‡ÚÓ Ò˙ˆÂÚÓ ÁÓ‚Â Ú‚

ÙËÎÏ /3 ÒÂÁÓÌ, 2 ÂÔ./

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò
¡—“¬î (Ô)

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
02.10 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
03.10 ì◊Â‚ÂÌ Í‡ÚÓÌî (Ô)
04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚì (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓì (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
13.10 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./
13.50 ìƒÓÍÚÓ ◊Û‰Óî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.7
14.55 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ

Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12
ÂÔ.27

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î, Ò.15 ÂÔ.48

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.19

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.05 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.63

21.00 ì‘ÂÏ‡Ú‡: ¬ÂÏÂ Á‡
ÔÓ·ÛÊ‰‡ÌÂî - Ë‡ÎËÚË,
Ò.7

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.8 ÂÔ.12

00.00 ì◊˙Íî - ÒÂË‡Î, Ò.2 ÂÔ.8
01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-

‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ
01.10 ì‘‡ÏËÎËˇÚ‡î - ÒÂË‡Î,

Ò.2 ÂÔ.13
02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.30 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -

ÒÂË‡Î, Ò.14

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ
09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-
Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ
Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ
Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-
‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
15.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏ!î

- ¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡
Ô‡ÚÌ¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
17.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ
Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
21.30 ì–ÛÒÍÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

22.35 √ÓÎˇÏ‡Ú‡ Ë„‡

23.35 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî - ‡Á-

‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ-ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ

ÚÓÍ-¯ÓÛ

00.15 ÃËı‡ËÎ  ÓÁ‡ÍÓ‚. ìÕËÏ‡

ÌÂ Ò˙Ï „ÂÌË‡ÎÂÌ?!î

01.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî
04.15 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ
05.00 ÕÓ‚ËÌË
05.05 ì–ÛÒÍÓ ÔËÍÎ˛˜ÂÌËÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÂÌ ÒÂË‡Î



Човек прекарва 3 години от живота си в тоалетната.

Единствено кpъвта на скакалеца в света е бяла на цвят.

В областта Боделе в Чад има най-много пясък в света.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245;
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207; –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206;
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã» » Œ¡fl¬»: fiÎËˇ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚‡ - 205;
0879326034; e-mail: reklama@duma.bg, obiavi@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg, ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈

ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

¬¿— Œ ¬¿—»À≈¬, ˆË„ÛÎ‡
¬≈—≈À»Õ Ã≈«≈ À»≈¬,
‡ÍÚ¸Ó, ÔÂÔÓ‰‡‚‡ÚÂÎ
Δ¿ À»Õ Ã»’¿…ÀŒ¬,
ÒÔÓÚÂÌ ÊÛÌ‡ÎËÒÚ
»ÌÊ. «¿’¿–» √≈Œ–√»≈¬,
ÔÓÎËÚËÍ
»À◊Œ ƒ”√¿ÕŒ¬, ÔÓÎËÚËÍ
Ã‡Ëˇ ¬ÂÎ˜Â‚‡,
ÏÂÊ‰ÛÌ‡Ó‰ÂÌ „ÓÒÏ‡ÈÒÚÓ
—‚ÂÚÎ‡Ì‡ ¡ÓˇÌÓ‚‡,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ »ÌÒÚËÚÛÚ‡
Á‡ ‡„ÓÒÚ‡ÚÂ„ËË Ë ËÌÓ‚‡ˆËË
’–»—“Œ √–»√Œ–Œ¬,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ¡˙Î„‡ÒÍËˇ
˜Â‚ÂÌ Í˙ÒÚ

НА ТОЗИ ДЕН СА РОДЕНИ

- ¿ÍÓ ÒÂÎˇÌËÌ ÏË Û‰‡Ë ÍÓÎ‡Ú‡,
‚‡ÊË ÎË „‡Ê‰‡ÌÒÍ‡Ú‡ ÓÚ„Ó‚Ó-
ÌÓÒÚ?
- ƒ‡. ¿, ‡ÍÓ ÒÂÎˇÌËÌ˙Ú Â Ë Ò Í‡ÒÍ‡,
‚‡ÊË Ë Í‡ÒÍÓÚÓ...

90-годишен полетя

в космоса
Актьорът, изиграл капитан
Кърк от „Стар Трек”,
участва в истински полет

Австралиец
откраднал
чип от акула

Австралиец е обвинен в кражба на
проследяващ маркер от голяма бяла аку-
ла, който според съобщенията е задей-
ствал поредица от фалшиви сигнали за
опасност от акули в Западна Австралия,
съобщи БГНЕС. Полицията в град Ол-
бани повдигна обвинение на 48-годи-
шния мъж за кражба на “акустичен мо-
нитор”, използван за проследяване на
големи бели акули край брега. Изхвърле-
ният уред впоследствие е задействал
фалшиви аларми за акули седем пъти
между 13 август и 4 септември. Според
статия в местен вестник човекът е сва-
лил проследяващото устройство, след
като е хванал в мрежата си акулата и
след това я е пуснал отново.

Няма кой да коли и скубе пуйките във
Великобритания, които са неизменна част
от коледната трапеза на напусналите ЕС
островитяни, алармира местната преса.
Поради ограниченията за наемане на работ-
на ръка от континента след Брекзит, ферме-
рите във Великобритания не могат да на-
емат нужния брой работници преди колед-
ните празници, коментира “Дарик нюз”.

Брекзитът, който влезе в сила на
1 януари, затруднява влизането на работ-
ници от Европейския съюз в Обединено-
то кралство, защото вече имат нужда от
визи. Изправени пред недостига на ра-
ботна ръка в птицевъдния сектор, някои

Актрисата Евелин Костова
е новото попълнение в състава
на журито в предстоящия нов
сезон на “България търси та-
лант”, съобщиха от бТВ Медиа
груп. Позната на зрителите на
бТВ от сериала “Съни Бийч”,
както и от ролите си в киното
и театъра, Костова ще заеме
един от четирите стола на жу-
рито в обичаното шоу за талан-
ти догодина. В съседство на
младата актриса, своето място
в журито запазва актрисата Ка-
терина Евро. “България търси
талант”, се завръща през про-
летта в ефира на бТВ с коло-
ритни и забавни участници и
не съвсем типичен и все още
неподозиран пълен състав на
журито. Снимките на новия
сезон започват след броени дни.

СНИМКА БТВ

Евелин Костова

Евелин Костова
ще журира
„България
търси талант”

Евелин Костова
ще журира
„България
търси талант”

Евелин Костова
ще журира
„България
търси талант”

Евелин Костова
ще журира
„България
търси талант”

Евелин Костова
ще журира
„България
търси талант”

Британците остават без пуйки за Коледа

СНИМКА CLAUDIO SCHWARZ/ UNSPLASH.COM

Немалко британски трапези ще
останат без пуйка за Коледа

фермери са увеличили броя на публику-
ваните обяви за набиране на персонал.
Но кандидатурите са изключително ред-
ки, обяснява АФП.

“Броят на пуйките е драстично нама-
лен. Това е проблем в цялата страна, няма
значение дали имате десет пуйки или
20 000 пуйки, проблемът в основата си е
същият - има огромен недостиг на квали-
фицирана работна ръка”, казва фермер
пред агенцията.

Изправени пред тази ситуация, люби-
телите на пуешко поръчват от по-рано.
Някои ферми казват дори, че са получили
пет пъти повече поръчки.

СНИМКА BLUE ORIGIN

Поредните космически туристи. Уилям
Шатнър е изправеният мъж в средата

Актьорът от “Стар Трек”
Уилям Шатнър стана най-
възрастният човек, летял няко-
га в космоса. Вчера той излетя
в космоса по време на втората
мисия с екипаж на американ-
ския частен космически кораб
“Ню Шепърд”.

Канадецът, който завинаги
ще остане известен като капи-
тан Джеймс Тибериус Кърк от
популярния научнофантасти-
чен сериал, извърши суборби-
тален полет от стартовата пло-
щадка на компанията “Блу
Ориджин” в Западен Тексас
след еднодневно закъснение
заради силни ветрове.

Заедно с него на борда на
кораба “Ню Шепърд” бяха
изпълнителният директор на
“Блу Ориджин” Одри Пауърс,
съоснователят на компанията
“Планет лабс” Крис Бошуизен
и Глен де Врис, съосновател

на платформата за клинични
изследвания “Медидейта Со-
люшънс”.

Приблизително 11-минутни-
ят скок на екипажа отвъд лини-
ята на Карман -100 км във възду-
ха, точно отвъд земната атмо-
сфера - и връщането обратно с
парашутно кацане в пустинята
е повторение на първия полет
на “Блу Ориджин” с екипаж
през юли, в който се намираше
и собственикът й - милиардерът
Джеф Безос. Този път почти
цялото внимание обаче бе насо-
чено към Шатнър, който на
90 години ще стане най-възра-
стният астронавт в историята.

“Капитан Кърк олицетворя-
ва “последната граница” (иконич-
на реплика от “Стар Трек” (бел.
ред.) може би повече от всеки
друг за няколко поколения хора
в САЩ и по света”, казва сцена-
ристът и историк на “Стар Трек”

Марк Кушман пред АФП, цити-
ран от БГНЕС.

Конкурентната компания
“Върджин галактик”, която
предлага подобно изживяване
- няколко минути безтеглов-
ност и гледка към Синята пла-
нета от космоса, изстреля своя
основател Ричард Брансън

през юли, няколко дни преди
Безос, припомня АФП.

А през септември компания-
та “SpaceX” изпрати четирима
души на тридневно туристичес-
ко пътешествие около планетата
- едно доста по-амбициозно, но
и вероятно много по-скъпо при-
ключение, коментира агенцията.
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Световни квалификации
Зона Европа
Група C
БЪЛГАРИЯ - Северна Ирландия

2:1 0:1 Уошингтън (35) 2:1 Неделев (53
и 63); Литва - Швейцария 0:4 0:1 Ем-
боло (31) 0:2 Щефен (42) 0:3 Емболо
(45) 0:4 Гавранович (90). 1. Италия 14
т. 2. Швейцария 14 3. БЪЛГАРИЯ 8 4.
С. Ирландия 5 5. Литва 3 т. IХ кръг
(12.11): Италия - Швейцария; С. Ирлан-
дия - Литва; Х кръг (15.11): С. Ирлан-
дия - Италия; Швейцария - БЪЛГАРИЯ.

Група A
Португалия - Люксембург 5:0 2:0

Роналдо (8-д и 13-д) 3:0 Фернандеш (17)
4:0 Палиня (69) 5:0 Роналдо (87);
Сърбия - Азербайджан 3:1 1:0 Влахо-
вич (31-д) 1:1 Дадашов (45+2) 2:1 Вла-
хович (53) 3:1 Тадич (83-д). 1. Сърбия
17 т. 2. Португалия 16 3. Люксембург
6 4. Ейре 5 5. Азербайджан 1. IХ кръг
(11.11): Азербайджан - Люксембург;
Ейре - Португалия.

Група B
Швеция - Гърция 2:0 1:0 Форсберг

(58-д) 2:0 Исак (69); Косово - Грузия
1:2 0:1 Окриашвили (11) 1:1 Мурики
(45-д) 1:2 Даваташвили (84). 1. Швеция
15 т. 2. Испания 13 3. Гърция 9 4. Гру-
зия 4 5. Косово 4. IХ кръг (11.11): Гру-
зия - Швеция; Испания - Гърция.

Група D
Казахстан - Финландия 0:2 Пуки

(45 и 48); Украйна - Босна и Херцего-
вина 1:1 1:0 Ярмоленко (15) 1:1 Ахмед-
ходжич (77). 1. Франция 12 т. 2. Ук-
райна 9 3. Финландия 8 4. БиХ 7 5.
Казахстан 3. IХ кръг (12.11): БиХ -
Финландия; Франция - Казахстан.

Група F
Дания - Австрия 1:0 Меле (53);

Фарьорски острови - Шотландия 0:1
Дайкс (87); Израел - Молдова 2:0 1:0
Захави (28) 2:0 Дабур (49). 1. Дания 24
т. 2. Шотландия 17 3. Израел 13 4.
Австрия 10 5. Фар. о-ви 4 6. Молдова 1.
IX кръг (12.11): Молдова - Шотландия;
Австрия - Израел; Дания - Фар. о-ви.

Група I
Албания - Полша 0:1 Свидерски

(77); Англия - Унгария 1:1 0:1 Салай
(24-д) 1:1 Стоунс (37); Сан Марино -
Андора 0:3 0:1 Пуйол (11) 0:2 Морено
(54) 0:3 Бетриу. 1. Англия 20 т. 2. Пол-
ша 17 3. Албания 15 4. Унгария 11 5.
Андора 6 6. Сан Марино 0. IX кръг
(12.11): Андора - Полша; Англия - Ал-
бания; Унгария - Сан Марино.

Баскетбол
Балканска лига
I кръг
Група А: Апоел Галил Елион (Изр)

- Балкан 56:45 (24:6, 15:16, 11:12, 6:11);
снощи: Куманово (С. Мак) - Академия
ФМП (С. Мак).

Група В: Сигал Прищина (Кос) -
Академик Пд 85:94 (31:19, 17:27,
18:27, 19:21); днес, 18.00: Ирони Наха-
рия (Изр) - Берое.

България обърна Север-
на Ирландия с 2:1 в предпо-
следния си мач от Група С
на световните квалификации
за Катар 2022. “Лъвовете”
изоставаха на почивката с
0:1, след като реферът не
спря играта за паднал играч
в наказателното ни поле и
Конър Уошингтън (35) от
упор простреля Иван Кара-
джов. С преобразена игра
през второто полувреме
българите обърнаха резулта-
та с две невероятни изпълне-
ния на Тодор Неделев (53 и
63) с левачката.

За първи път в история-
та на националния отбор в
него играха две двойки близ-
наци - защитниците Андреа
и Петко Христови и халфо-
вете Борислав и дебютантът
Радослав Цоневи.

“Лъвовете” записаха вто-
ра победа и излязоха трети в
подреждането с 8 т. от 7 мача.

В другия мач от групата
Швейцария разби като гост
Литва с 4:0 и се изравни по
точки (14) с еврошампиона
Италия. На 12 ноември Ита-
лия посреща Швейцария, а

ГЛЕДАЙТЕ

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
21.15 “Мастърс”
в Индиън Уелс
ВОЛЕЙБОЛ, Шампионска лига
19.00 Хебър - Лас Палмас
ПО МАКС СПОРТ 4
21.00 Камник - Прометей
ПО РИНГ
БАСКЕТБОЛ
18.00 Ирони Нахария - Берое
ПО МАКС СПОРТ 2
20.00 Зенит - Байерн М
ПО МАКС СПОРТ 3
20.15 Фенербахче - УНИКС
ПО МАКС СПОРТ 4
21.00 Камник - Прометей
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
12.30 Тур дьо Франс
(презентация на маршрута)
СНУКЪР
14.45 и 20.45 “Северна
Ирландия оупън”

Боби Михайлов направи четири
промени в Изпълкома на БФС. Новият-
стар председател на футбола вкара в
ръководството кмета на Велико Търно-
во Даниел Панов, бизнесмена и бивш
национал Веселин Балевски, собстве-
ника на Локо Сф Иван Василев и
изпълнителния директор на “Национал-
на спортна база” Пламен Манолов. От
предишния състав отпаднаха Венцеслав
Стефанов, Валентин Михов, бившият
кмет на Созопол Панайот Рейзи и
Петър Величков, който премина в щаба
на Димитър Бербатов. В Изпълкома
остават вицепрезидентите Емил Коста-
динов, Атанас Фурнаджиев, Михаил
Касабов и Румян Вълков, както и Ка-
мен Костадинов, Михаил Статев, Йор-

Северна Ирландия - Литва.
Последните мачове са на 15
ноември: Швейцария -
България и Северна Ирлан-
дия - Италия.

Пред полупразните три-
буни на Националния стади-
он на живо срещата изгледа
президентът на България Ру-
мен Радев. Държавният гла-
ва пристигна със сина си Ге-

орги и не зае място във ВИП
ложата, редом с новоизбра-
ните ръководители на БФС,
а предпочете да наблюдава
срещата от Сектор А заедно
с феновете. Само около 1000
зрители бяха на Национал-
ния стадион.

“Радвам се много за мом-
четата, показаха характер.
Направиха добро второ по-

лувреме. Радвам се за тях и
съм уверен в този отбор.
Предстоят ни добри дни, но
ще има и тежки моменти.

Направихме недобър мач
в Литва (1:3). Без да се оп-
равдаваме с терена, но сега
всички видяха на нашия ста-
дион как играхме. Второто
полувреме променихме ня-
кои неща и позициите на иг-
рачите, излязохме в друга
схема. Съперникът е качест-
вен, добър отбор. Всеки
може да провери къде играят
техните играчи и съм радос-
тен, че ги победихме.

Илиан Илиев се включи
добре, доволен съм. Той про-
мени хода на събитията. Из-
викахме и Ради, това му е
първи мач, нормално е и той,
и Боби да са притеснени.
Доволен съм от двамата, ста-
раха се. Нямаме титуляри и
резерви, имаме 11, които
стартират. Работя за българ-
ския футбол, имам право да
поддържам мнение - това
ръководство ме е поканило и
като коректен човек ще ги
подкрепям”, заяви селекцио-
нерът Ясен Петров.

дан Лечков, Спас Русев, Кирил Домус-
чиев и Димитър Георгиев.

“Единият глас, за който става въпрос,
е да се отиде на балотаж, а не промяна
в избора. Аз съм президент, на който не
му харесва... Гостите от УЕФА и ФИФА
казаха, че на толкова демократичен кон-
грес не са присъствали. На екипа на
Бербатов всичко беше позволено, за да
се види, че изборът е чист. Всеки може
да оспорва решението.

Ще докажа на мнозинството, че не
съм го подвел. Ще направя много про-
мени, хората ще ги видят. Сега се видя,
че има много изплашени, които не са
гласували за мен, но са гласували до-
статъчно да бъда избран за президент на
първи тур”, заяви Михайлов.

Бербатов се закани да обжалва и
съдът ще решава дали уставът на БФС е
бил потъпкан. В него пише: “Прези-
дентът се избира с мнозинство от присъ-
стващите делегати. В случай, че никой от
кандидатите за президент не получи не-
обходимия брой гласове, се провежда
второ гласуване, в което участват двама-
та кандидати, получили най-много гласо-
ве на първото гласуване”.

На извънредния конгрес имаше ре-
гистрирани 483 делегати, а гласуваха
480. Михайлов получи 241 гласа, Бер-
батов - 230. Според лагера на Боби, той
печели с повече от 50% от гласувалите.
А Бербатов казва, че трябва да са над
50% от регистрираните и на Михайлов
не му достига 1 глас.

Четирима нови в Изпълкома на БФС

Биляна Дудова се зарече да мотиви-
ра децата да спортуват. Световната
шампионка по борба в категория до 59
кг иска чрез заслужената титла в Осло
да “запали” подрастващите. Тя е видяла
амбицията на младите в Перник, къде-
то през уикенда бе официален гост на
турнира на Иво Ангелов.

“Да виждам всички деца, които са ме
гледали предишния ден по телевизията, а
сега се трупаха, за да се докоснат до ме-

Дудова ще мотивира
децата да спортуват

СНИМКА БФ БОРБА

Биляна Дудова, президентът на федерацията
Христо Маринов (вляво) и Георги Калчев
показват отличията от световното в Осло

дала... Надявам се да съм успяла да ги мо-
тивирам, за да има все повече момичета и
момчета, които да искат да се занимават с
нашия спорт. Не съм лакома за златни
медали, обичам да побеждавам във всяка
ситуация. Когато се захвана с нещо, ис-
кам да го извървя докрай”, каза Дудова.

Личният й треньор Георги Калчев,
който е и шеф на ОСК ЦСКА, допълни,
че с Биляна се работи лесно, дори му се
налага от време на време да я спира от

тренировки. Той приема предизвикател-
ството да работи с нея месец преди евро-
пейското тази година, на което тя също
взе златото. После за кратък период я
подготвя за “Дан Колов”, а пет месеца
преди световното се захваща пак да я
тренира, за да стигне врачанката до първа-
та си титла от планетарно първенство.

Дудова (59 кг) спечели световната
титла в неолимпийската категория след
успех на финала над Акие Ханаи (Яп).

СНИМКИ СПОРТАЛ

Румен Радев гледа мача от трибуната

Героят Тодор Неделев

България обърна
Северна Ирландия
Тодор Неделев донесе успеха с два ефектни гола,
президентът Румен Радев гледа мача сред феновете


